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MECLİSTE konuşan Çiğli Belediye
Başkanı Onur Emrah Yıldız, “Köyiçi’nde
vatandaşlarımızla birlikte karar
alacağız. Oylamayla en fazla destek alan
projeyi hayata geçireceğiz” dedi.  � 6’da 

Köyiçi 
halka 

havale

BUCA Belediyesi, ilçede
yaşayan ve rapor ibraz
eden çölyak hastalarına
glütensiz gıda desteğinde
bulundu.  � 6’da 

Buca’da 
çölyak 
desteği

“ÇEVRE
dedektifleri” olarak
adlandırılan
gönüllü gruplar,
çevresel tahribatı
sessizce
gözlemleyip
kaydediyor ve
farkındalık yaratmak için yaratıcı
yöntemlerle topluma gösteriyor. � 8’de

DOĞAYI KORUMADA

UZUNDERE Kentsel Dönüşüm
Platformu üyeleri, “Türkiye’ye Örnek
Proje” olarak tanıtılan ancak 15 yıldır
tamamlanamayan kentsel dönüşüm
projesine tepki göstermek için İl
Emniyet Müdürlüğü Yeşilyurt Hizmet
Binası önünde bir araya gelerek basın
açıklaması yaptı. � 4’te

UZUNDERE AYAKTA

“Hiçbiri yarım
kalmayacak”

41 milyon liralık
kamu zararı var
İZMİR’DEKİ kooperatif
operasyonunda eski Başkan Tunç
Soyer ve CHP İl Başkanı Şenol
Aslanoğlu'nun aralarında bulunduğu
şüphelilerin emniyetteki işlemleri
sürüyor. Gözaltı sayısı 130'a
yükselirken, iddianamede 41 milyon
kamu zararı olduğu açıklandı. � 4’te

ÖZEL KATILMADI

EFSANE MODEL EGE KOOP

BUNU BÖYLE BİLSİN

GÖZALTINDAKİ CHP
İl Başkanı Şenol

Aslanoğlu, CHP’li diye alındığını
yazdı. “Enseyi karartmayın. Her
karanlığın bir şafağı var. İl Başkanı
olunca başıma gelmeyen kalmadı”
ifadelerini kullandı. � 4’te

‘VEREMEYECEKLERİ HESAP YOK!‘VEREMEYECEKLERİ HESAP YOK!‘VEREMEYECEKLERİ HESAP YOK!‘VEREMEYECEKLERİ HESAP YOK!‘VEREMEYECEKLERİ HESAP YOK!‘VEREMEYECEKLERİ HESAP YOK!‘VEREMEYECEKLERİ HESAP YOK!‘VEREMEYECEKLERİ HESAP YOK!‘VEREMEYECEKLERİ HESAP YOK!‘VEREMEYECEKLERİ HESAP YOK!‘VEREMEYECEKLERİ HESAP YOK!‘VEREMEYECEKLERİ HESAP YOK!‘VEREMEYECEKLERİ HESAP YOK!‘VEREMEYECEKLERİ HESAP YOK!‘VEREMEYECEKLERİ HESAP YOK!‘VEREMEYECEKLERİ HESAP YOK!‘VEREMEYECEKLERİ HESAP YOK!‘VEREMEYECEKLERİ HESAP YOK!‘VEREMEYECEKLERİ HESAP YOK!‘VEREMEYECEKLERİ HESAP YOK!

HAYALET KASABA
Seferihisar ve Menderes’e kabus yaşatan yangın tamamen
kontrol altına alınırken, sahil beldesi Ürkmez tanınmayacak halde

İZPA AÇIKLADI
İZMİR’İ günlerdir etkileyen
yangınlar, beraberinde ekolojik
ve ekonomik yıkımı da getirdi.
İzmir Planlama Ajansı (İZPA)
yetkilileri, yangınların, ciddi
habitat kayıplarına neden
olduğunu açıkladı. � 3’te

SİVAS OLAYLARINDA ÖLENLER ANILDI

10
melek.aykac1@saglik.gov.tr
MELEK AYKAÇ METİN AYDINOĞLU 11

aydinoglumetin@hotmail.com

Girit’in gidişi 

KADİR UĞUR

medyaup@gmail.com
7

Başarınca, 'Ben'
Kaybedince, 'Onlar' 

5A.BUĞRA TOKMAKOĞLU

abtokmakoglu@gmail.com

Havalimanı
ekonomisi 

EGİAD’DA
SGK dersi
EGİAD’ın
seminerinde;
sosyal güvenlik
mevzuatındaki
gelişmeler, hibrit
ve uzaktan
çalışmanın SGK
boyutu, teşvikler
gibi başlıklar ele
alındı. � 9’da

!

MEMDUH
GÜNEY 

MEMDUH
GÜNEY 

Ergenlere sorumluluk
bilinci nasıl verilir 
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HİÇBİR yerel yöneticinin
yargılanmaktan muaf olmadığını
belirten Özgür Özel, “Yeter ki
yapılan iş adalete uygun olsun. Dün
sabah erken saatlerde yapılan iş
İstanbul Cumhuriyet Başsavcısını
taklit etmektir. İzmir Cumhuriyet
Başsavcısı eğer İstanbul’daki gibi
davranmaya devam ederse ona
ortak olur. Bunu böyle bilsin” dedi. 

SOYER’İ SATMAM
“NE Tunç Soyer’in ne Şenol
Aslanoğlu’nun ne de diğer
arkadaşlarımızın veremeyeceği
hesap yok” diyen Özel, “CHP’nin en
güçlü olduğu yerde İzmir’de
buradakileri birbirine düşürebilir
miyiz hesapları yapılıyor. Hiçbir
kardeşimi bugüne kadar satmadım
Tunç kardeşimi de satmam” 
diye konuştu. � 4’te

İZMİR Büyükşehir Belediyesi’ndeki (İzBB) son gözaltı
dalgası, 1984’de başlanarak şaibesiz şekilde
tamamlanan dev konut projelerini hafızalarda
tazelendi. ANAP, DYP ve SHP üç siyasi parti rozetiyle
İzBB Başkanlığı ve EGE KOOP Genel Başkanlığı yapan
iki yerel yöneticinin öncülüğünde tam 32 bin konut
üretildi, 20 yeni dev mahalle kuruldu. Bu eşsiz yapı
kooperatifi modelinde, ne şaibe vardı ne de tartışma!
İşte o dönemin mimarları, önceki dönem İzBB
Başkanı Dr. Burhan Özfatura, şimdiki EGE KOOP
Genel Başkanı Hüseyin Aslan, İzmir’i İzmir yapan
konut başarısının perde arkasını Ege Telgraf’a anlattı.

SİYASET HİÇ KARIŞMADI
BÜYÜKŞEHİR Belediyesi ve EGE KOOP Genel
Başkanlığı döneminde önemli konut projelerini
hayata geçiren Dr. Burhan Özfatura, “EGEKOOP
aracılığıyla hayata geçirilen konut projelerinin
başarısının sırrı, şeffaflık, titizlik ve güçlü işbirliğidir.
En küçük bir hataya ya da müsamahaya izin verilmedi;
her aşama titizlikle kontrol edildi. Bu sayede yüzümüz
hiç kızarmadı” derken, EGE KOOP Genel Başkanı
Hüseyin Aslan, “41 yıllık sürdürülebilir başarının en
önemli unsurlarından biri, konut üretiminde siyasetin
kesinlikle dışarıda tutulmasıdır” diye konuştu. � 5’te
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BÜLENT
ÖZGEN

Dedektif ol!

2 Temmuz 1993'te Sivas Madımak
Oteli'nde katledilen aydın ve sanatçılar

için Bornova, Bayraklı, Gaziemir ve diğer
ilçelerde anma etkinliği düzenlendi.

Törenlerde, "Sizleri unutmadık,
unutmayacağız, unutturmayacağız"

mesajları verildi. � 3 ve 7’de
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“YILLARDIR EVSİZ
barksız bırakıldık”
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CHP Genel Başkanı Özgür Özel ile
toplantının ardından CHP Parti Sözcüsü
Deniz Yücel ile Başkan Cemil Tugay
açıklamalarda bulundu. Yücel, “İsteğimiz
soruşturmanın şeffaf yürütülmesi”
derken, Tugay mağduriyetlerin
giderileceğini söyledi. � 4’te

MENDERES ve Seferihisar'ın ardından dün
de ünlü tatil merkezi Çeşme’de yangın
çıktı. Rüzgarın da etkisiyle yerleşim
yerlerini tehdit eden alevlere çevre
sakinleri de müdahale etti. Gazetemiz
baskıya girdiğinde yangın devam ediyordu. 
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10 Temmuz 2025 sabahı Oğlak
burcunun 18 derecesinde bir
dolunay gerçekleşiyor. Bu
dolunay; sorumluluklarımızla,
başarı algımızla, kurduğumuz
sistemlerle ve duygusal
dayanıklılığımızla yüzleştiğimiz
bir dönüm noktası.

Gökyüzü bize artık “çocuk
kalamazsın” diyor.

Ve en güçlü olanın bile içine
dönüp duygularıyla yüzleşmesi
gerektiğini hatırlatıyor.

OĞLAK ENERJİSİ:
Zaman, sabır, emek, sınırlar ve

yapı kurma…
Oğlak, görünmeyeni

değil, inşa edileni
sever.

İşte bu dolunayda;
• Dağ gibi sağlam

duranlar ödüllerini
alacak,

• Kartondan kule
kuranlarsa rüzgârda
savrulacak.

Bu dönem Plüton’un
etkisiyle “dönüşüm kaçınılmaz”,

Satürn’ün uyumlu açısıyla ise
“sağlamlaştırma” mümkün.

Yani gökyüzü hem yıkar, hem
yapar. Ama önce neyin yıkılması
gerektiğine karar verir.

DÜNYA GÜNDEMİNDEN
YANSIMALAR:

• Kurumlar, devlet yapıları,
hiyerarşi yeniden şekilleniyor.
Liderlikler sorgulanabilir. Kamu
yönetimlerinde yeniden
yapılanmalar artabilir.

• Sosyal medya, iletişim
sistemleri, bilgi güvenliği
konularında ani gündemler
beklenebilir. Uranüs’ün İkizler’e
geçişi bilgi çağında büyük
sıçramalar getiriyor.

• Kolektif öfke, protestolar,
özgürlük talepleri artabilir. Bu
dolunay bireysel değil, toplumsal
sınırların da yeniden çizildiğini
gösteriyor.

TÜRKİYE GÜNDEMİNE
YANSIMALAR:

• Kamu-özel sektörde reform:
Devletin yapısal dönüşüm
planları, istihdam politikaları
veya ekonomiyle ilgili
düzenlemeler netleşebilir.

• Halkın talepleri görünür
oluyor: Toplumun içsel güvenlik
arayışı, sosyal adalet talebi ve

aile değerleri ile ilgili
konular ön plana

çıkabilir.
• Yerleşim ve aile

düzeni
değişiklikleri:
Taşınmalar, konut
krizleri, aile içi

sorumluluklarda
değişim ve yeniden

yapılanma artabilir.
• Sağlık ve günlük

düzenin önemi: Pandemi sonrası
oluşturulan sağlık alışkanlıkları
kalıcı bir rutine dönüşebilir.
Beden-zihin bütünlüğü
gündemde.

BİREYSEL ETKİLER:
Bu dolunayda herkes kendi

hayatının mimarı olmalı.
• Emeğinin karşılığını

alamadığın yerde durma.
• Başkasının yükünü kendi

sırtında taşıma.
• İlişkin seni büyütmüyorsa,

bırak.
• Bir düzen kurman

gerekiyorsa, bugün başla.
Çünkü bu dolunayın mottosu:
“Sadece dayanıklı olanlar,

kalıcı olur.”

Yükselen Boğa:
Senin için bu dolunay
inançlar, eğitim,
seyahatler, yurtdışı
bağlantılar ve hayat
felsefesi alanında
gerçekleşiyor.
Hayata bakış açını
kökten değiştirecek
deneyimler yaşanabilir.
Bir eğitimi tamamlayabilir, bir
mahkemeden sonuç alabilir ya da uzun
zamandır üzerinde düşündüğün bir
konuda “karar anı”na varabilirsin.
Yurtdışıyla bağlantılı konular, vize,
akademik süreçler ya da bir öğretiyle
derinleşme ihtimali çok yüksek.
Ayrıca hayattaki büyük anlam arayışına
dair farkındalıklar ve uyanışlar da
getirebilir. İnançların sarsılabilir ya da
sağlamlaşabilir.

Yükselen Aslan:
Bu dolunay senin
için çalışma hayatı,
hizmet, sağlık ve
günlük düzen
alanında
gerçekleşiyor.
Uzun süredir ihmal
ettiğin bir sağlık
problemi varsa fark
edebilirsin. Rutinlerinde değişiklik,
diyet, spor ya da yaşam tarzı değişimi
gündeme gelebilir. Çalıştığın kişilerle
veya altında çalıştığın sistemlerle ilgili
net bir karar alma zamanı. Ayrıca iş
yükün artabilir, sorumluluklar
yoğunlaşabilir ama bir sistem kurarsan
büyük verim alabilirsin.
Zamanını nasıl harcadığın ve enerjini
kime verdiğin konusunda ciddi bir iç
hesaplaşma yaşayabilirsin.

Yükselen Başak:
Senin için bu dolunay
aşk, çocuklar,
yaratıcılık ve sahne
enerjisi alanını
etkiliyor. Kalbini
ciddiye alma zamanı.
Flörtler ya ciddileşir
ya da biter.
Bir aşk ilişkisi şekil
değiştirir, yeni bir romantik enerji başlar
ya da geçmişten biriyle yüzleşme
yaşanabilir. Çocuk sahibi olmak
isteyenler için bu dönem önemli olabilir.
Ayrıca yeteneklerini göstermek, sahneye
çıkmak, yaratıcı bir proje başlatmak ya da
tamamlamak için güçlü bir kapanış
enerjisi var.
Ama bu dolunay sana diyor ki: “Kalbine
karşı dürüst müsün, yoksa sadece
beklentiye mi oynuyorsun?”

Yükselen İkizler:
Bu dolunay borçlar,
krediler, miraslar,
ortak kaynaklar ve
duygusal krizler
alanını aydınlatıyor.
Kendine şu soruyu
soracaksın:
“Gerçekten neye
tutunuyorum? Güvende miyim, yoksa
sadece bağlı mı hissediyorum?”
Ortak para meselelerinde bir
tamamlanma olabilir: borç kapanır,
kredi ödenir ya da miras gibi bir konu
sonuçlanabilir. Ayrıca cinsel ve duygusal
paylaşımlarda güven sorunları su
yüzüne çıkabilir. Bu bir ruhsal arınma
dolunayı. Bastırılmış duygular,
kıskançlıklar, öfke ya da korkular gün
yüzüne çıkabilir. Ama unutma,
yüzleşmeden şifalanamazsın.

Yükselen Yengeç:
Dolunay tam karşıt
burcunda, yani
ilişkiler ve ortaklıklar
alanında
gerçekleşiyor.
Evliysen, eşinle olan
ilişkinizde derin bir
karar noktası olabilir:
devam mı, dönüşüm
mü? Bekarsan ciddi bir ilişki başlayabilir
ya da bitmesi gereken bir bağ kopabilir.
Partnerinle arandaki denge testten
geçiyor. Sadece duygusal ilişkiler değil; iş
ortaklıkları, danışmanlıklar, açık
düşmanlıklar gibi temalarda da netlik
kazanabilirsin. Bu dolunay, hayatındaki
“biz” enerjisini sorgulatır. “Ben ne
istiyorum?” sorusu kadar “biz ne
oluyoruz?” sorusuna da dürüst cevaplar
verir.

Yükselen Akrep:
Bu dolunay yakın
çevre, kardeşler,
iletişim, eğitim ve
düşünce kalıpları
alanında
gerçekleşiyor.
Zihinsel olarak
büyük bir
farkındalık
kazanıyorsun.
Kardeşler, komşular veya yakın
çevrenden biriyle ilgili bir sonlanma
yaşanabilir. Bir eğitimi
tamamlayabilir, yazı, konuşma, sosyal
medya gibi alanlarda görünür hale
gelebilirsin. Ayrıca uzun zamandır içini
kemiren düşünceleri artık açıkça ifade
etmek isteyebilirsin. Konuşulmayan
ne varsa konuşulacak. Bu senin için
zihinsel bir boşaltım zamanı.

Yükselen Yay:
Dolunay senin
parasal kaynaklarını,
öz-değer duygunu ve
maddi güvenliğini
etkiliyor.
Bir işten gelir elde
edebilir, beklediğin
bir para gelebilir ya
da bir maddi düzen
sonlanabilir.
Bu süreçte harcamalarına dikkat etmeli,
öz-değerini sadece para üzerinden
tanımlamamalısın.
Ayrıca başkalarının onayıyla kendini
değerli hissetmek yerine, içsel gücünü
fark etmek önemli olacak.
“Benim yeteneğim neye değer?” sorusu
bu dolunayın anahtarı olabilir.
Parayı değil, değeri yönetmeyi
öğreniyorsun.

Yükselen Terazi:
Oğlak dolunayı senin
için aile, ev, yerleşim
ve içsel güvenlik
konularında etkili.
Taşınma, ev satın
alma/satma, aile
içinde sorumluluk
alma gibi büyük
kararlar gündeme
gelebilir.
Aile bireyleriyle ilgili bir tamamlanma
süreci yaşanabilir: yaşlı bir ebeveynin
bakım süreci, aileyle yüzleşme ya da
geçmiş travmaların iyileştirilmesi
gibi… İçsel olarak da “güvende
hissetmek için neye ihtiyacım var?”
sorusu öne çıkıyor.
Evdeki düzeni değiştirme, evi bırakma
ya da kendin için yeni bir kök salma
ihtiyacı olabilir.

Yükselen Kova:
Bu dolunay
bilinçaltı,
kapanışlar,
geçmiş, gizli
düşmanlıklar ve
spiritüel alanlar
üzerinde etkili.
Bir dönemin
sonu…
Bilinçaltındaki
korkularla, bastırılmış duygularla ya da
geçmişte kapanmamış hesaplarla
yüzleşiyorsun. Rüyalar yoğunlaşabilir,
ruhsal pratikler ya da içsel çalışmalar
yapman gerekebilir. Enerji alanında
temizlik yapmak, toksik insanlardan
uzaklaşmak için güçlü bir zamandasın.
Bu dolunay seni dış değil iç dünyanda
uyandıracak. Görünmeyeni fark ettiğinde,
güçlendiğini hissedeceksin.

Yükselen Oğlak:
Dolunay burcunda
gerçekleşiyor, yani
bu dönem tam
anlamıyla senin için
bir tamamlanma,
dönüşüm ve yeniden
doğuş zamanı.
Hayatında seni yoran,
tüketen, artık ait
olmadığın bir kimliği
bırakabilirsin.
Bedenin, enerjin, imajın ve hayat
duruşun değişiyor olabilir.
Artık kim olduğunu, ne istediğini daha
net biliyorsun.
Bu dolunay sana şunu soruyor: “Sen
kimsin, neye sahip çıkıyorsun ve neyi
artık bırakman gerekiyor?”
Yüzleşmekten korkma; çünkü kendinle
barıştığında, hayatınla da barışırsın.

OĞLAK DOLUNAYI
“Kimin duvarı yıkılıyor, kim
kendi kalesini kuruyor?”

Yükselen Balık:
Dolunay senin
sosyal çevren,
arkadaş grupların,
projelerin ve
hedeflerin üzerinde
parlıyor.
Bazı
arkadaşlıkların
sonlanması, sosyal
çevrede dönüşüm,
bir grup
çalışmasının bitişi gibi konular öne
çıkabilir. Ayrıca geleceğe dair hedeflerini
gözden geçirecek, sana uymayanları
eleyip yenilerine alan açacaksın.
Seninle aynı frekansta olmayan insanlarla
vedalaşırken, hayalini kurduğun hayatı
kurmak için daha gerçekçi planlar
yapacaksın. Bu dolunay sana “hayalini
kimlerle paylaşıyorsun?” diye soruyor.

Yükselen Koç:
Bu dolunay senin için
kariyer, toplumdaki
statü ve hedefler
alanında gerçekleşiyor.
Artık neyi istediğini daha
net biliyorsun ve
başkalarının
beklentileriyle kendi
arzuların arasında bir denge kurman
gerekiyor. Üstlerinle ilişkilerde
gerginlikler olabilir; otorite figürleriyle
çatışmalardan kaçınmalısın.
Toplumsal rolün, imajın, işin ya da kariyer
rotanla ilgili bir dönemin sonuna
geliyorsun. Ya bir başarının tadını
çıkaracaksın, ya da artık seni tatmin
etmeyen bir görevi geride bırakacaksın.
Ayrıca aile hayatı ve iş yaşamı dengesini
kurmakta zorlanıyorsan bu dolunay seni
yüzleşmeye zorlayabilir.
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Bayraklı'da, 2 Temmuz 1993'te Sivas
Madımak Oteli'nde katledilen aydınlar ve
sanatçılar için anma etkinliği düzenlendi.
Katliamda yaşamını yitirenler anısına
saygı duruşunda bulunuldu, 2 Temmuz
Anıtı önüne karanfiller bırakıldı ve şiirler
okundu. Bayraklı Belediye Başkanı İrfan
Önal, "O gün yanan sadece bir otel değildi.

O gün yakılmak istenen; düşünce
özgürlüğü, bilim, sanat ve birlikte yaşama
umuduydu. Ancak bizler biliyoruz ki,
fikirler yanmaz, umutlar tükenmez" dedi.
Alevi Bektaşi Federasyonu Ege Bölgesi
Bölge Sorumlusu Mehmet Bozkurt ise,
"Sizleri unutmadık, unutmayacağız,
unutturmayacağız" dedi. (Haber Merkezi)

‘Unutmayacağız
unutturmayacağız’
‘Unutmayacağız
unutturmayacağız’
‘Unutmayacağız
unutturmayacağız’
‘Unutmayacağız
unutturmayacağız’
‘Unutmayacağız
unutturmayacağız’
‘Unutmayacağız
unutturmayacağız’

‘Bu çirkinliğe asla
sessiz kalamayız’

İzmir Sivil Toplum Kuruluşları
Platformu (İSTOK) Dönem Başkanı Gökhan
Temur, Leman Dergisi’nin 26 Haziran
tarihli sayısında yer alan Hz. Muhammed’e
yönelik açık hakaret içeren karikatüre
ilişkin yazılı bir açıklamada bulundu.
Temur, söz konusu yayının ne mizah ne
sanat ne de ifade özgürlüğüyle
açıklanamayacağını belirterek, kutsal
değerlere yapılan bu saldırının toplum
vicdanında asla karşılık bulamayacağını
vurguladı. (Haber Merkezi)

Silahlar konuştu!
1 ÖLÜ, 2 YARALI

Manisa'da bir emlak ofisinde alacak
meselesi nedeniyle iki grup arasında çıkan
silahlı kavgada işletme sahibi Yiğit Burdur
(37) hayatını kaybetti, 1'i ağır, 2 kişi
yaralandı. Olaya karıştığı tespit edilen ve
hayatını kaybeden işletme sahibini vuran
Yusuf K., Berkay A., Burak C. E., Resul
B.K., Emre K., Yiğitcan R., Ömürcan E.,
Selim E. B., İsmail K., Barış S., Serdar A.,
Umut Ö. gözaltına alındı. Şüphelilerin
işlemleri sürüyor. (DHA)

Tire'de feci kaza!
daha 14’ündeydi

Tire’de Mehmet Ç'nin (14) kullandığı
motosiklet ile G.U. idaresindeki otomobille
Yeğenli yakınlarında çarpıştı. İhbar üzerine
bölgeye Jandarma ve sağlık ekibi sevk
edildi. Olay yerinde hayatını kaybettiği
belirlenen Mehmet Ç'nin cansız bedeni
Tire Devlet Hastanesi morguna kaldırıldı.
Kazada yaralanan otomobildeki yolcu E.K.
ise ilk müdahalenin ardından Ödemiş
Devlet Hastanesine götürüldü. Olay yerine
gelen Mehmet Ç'nin yakınları sinir krizi
geçirdi. (AA)

Gaziemir Belediyesi tarafından Sivas
Katliamı’nın 32. yıl dönümünde, hayatını
kaybedenler için anma konseri düzenlendi.
Atatürk Kültür Merkezi’nde düzenlenen ve
Devrim Seyrek, Korhan Özgören ve Görkem
Bozyel trio’sunun sahne aldığı konsere
Gaziemir Belediye Başkanı Ünal Işık’ın yanı sıra
Cumhuriyet Halk Partisi Gaziemir İlçe Başkanı
Kasım Özkan, belediye meclis üyeleri, STK
temsilcileri ve çok sayıda vatandaş katıldı.
Etkinlikte, Sivas’ta düzenlenen Pir Sultan Abdal
Şenlikleri sırasında Madımak Oteli’nde
yakılarak hayattan koparılan 33 aydın ve sanatçı
ile 2 otel görevlisi anıldı. (Haber Merkezi)

Katledilen aydınlar 
Gaziemir’de anıldı

İzmir’in tatil cenneti 
sanki savaş meydanı

Gökhan
Temur

İrfan
Önal
İrfan
Önal
İrfan
Önal
İrfan
Önal

Yiğit
Burdur

Seferihisar ve
Menderes’e

kabusu yaşatan
yangın tamamen

kontrol altına
alınırken yaz 

aylarında büyük
bir hareketlilik
yaşayan yazlık
bölgesi adeta

hayalet kasabaya
döndü

İzmir’i günlerdir etkileyen
yangınlar, beraberinde
ekolojik ve ekonomik yıkımı
da getirdi. İzmir Planlama
Ajansı (İZPA) yetkilileri,
özellikle Seferihisar ve
Menderes
bölgelerini
etkileyen
yangınların,
ciddi
habitat
kayıplarına
neden
olduğunu
açıklarken
yine bölgeye
özgü türlerin
yok olduğunu,
yanan tarım, orman ve mera
alanlarından dolayı yaklaşık
50 bin küçükbaş hayvanın
doğal beslenme alanlarını
kaybettiğini dile getirdi. 10
bin hektarlık alanı küle
çeviren alevler, arıcılık ve
zeytincilik faaliyetlerini de
olumsuz etkiledi. Seferihisar
ve Menderes'te 14 bin futbol
sahası büyüklüğüne eşit
yaklaşık 10 bin hektarlık
alanı küle çeviren yangınlar
hem ekolojik hem de
ekonomik alanda yıkıma
neden oldu. İzmir Planlama
Ajansı (İZPA) yetkilileri
yangınların etkilediği
bölgelerde yaşamın kısa
sürede normale dönmesi için
sosyal ve ekolojik onarım
çalışmalarının hızlı şekilde
başlaması gerektiğine dikkat
çekti.

İZPA Genel Müdür Vekili
Aykut Uçar, yangınların İzmir
kent merkezine yakın olan,
kır ve kent olmak üzere
doğal alanların birlikte
görüldüğü kent çeperi diye
tarif edilen ve popülerleşen
bölgelerde meydana
geldiğini belirtti. İZPA Bilim
Kurulu Üyesi ve İzmir Katip
Çelebi Üniversitesi Orman
Fakültesi Orman
Mühendisliği Anabilim Dalı

Öğretim Üyesi Dr. Ufuk
Özkan, doğal afetleri
önlemenin her zaman zararı
telafi etmekten daha
ekonomik olduğunu
vurguladı. Özkan,  “Hepimiz

birbirimizi uyarmalı ve
ortak değerlerimize

sahip çıkmalıyız.
Ormanları
kullanmak
hepimizin hakkı,
ancak bunun
ulusal bir
kaynak

olduğunu
unutmamalıyız.

Yangınların yüzde
87’si insan kaynaklı ve

çoğu ihmal sonucu çıkıyor.
Dolayısıyla,
davranışlarımızda
çok daha
dikkatli
olmalıyız”
ifadelerini
kullandı.

Yangın
sonrası
boşaltılan
yerleşim
yerlerine
geri
dönüşlere izin
verilirken birçok
vatandaş yeniden yangın
çıkar korkusuyla bölgeye
geri dönüş yapmadı.
Vatandaşların bölgeye
dönmemesi nedeniyle yaz
aylarında hareketlilik
yaşayan bölge şimdilerde
adeta hayalet kasabaya
döndü. Sokakların ve
sahillerin boş kaldığı
bölgede sessizlik hakim.

İYİ Kİ VARSINIZ!
Yangın Tarım ve Orman

Bakanlığı’na bağlı İzmir
Orman Bölge Müdürlüğü ile
İzmir Valiliği
koordinasyonunda birçok
kurum ve kuruluş ile gönüllü
ekiplerin çalışmalarıyla
tamamen kontrol altına

alındı İzmir Büyükşehir
Belediyesi İtfaiye Dairesi
Başkanlığı ekipleri, kırsal ve
kentsel yangınlara karşı
mücadele etti.  İzmir
Büyükşehir Belediyesi
Veteriner İşleri Dairesi
Başkanlığı ekipleri pazar
gününden bu yana 50
küçükbaş, 30 kanatlı, 22
köpek ve 40 kediyi bölgeden
tahliye etti. Ekipler, PAKO
Sosyal Yaşam Kampüsü’ne
getirdikleri yaralı
hayvanların tedavisini
sürdürüyor. Yine yangın
bölgesinde 500 tavuk
sahibinin talebi ile daha
güvenli bir alana nakledildi.
Ekipler, dumandan etkilenen
bir muhabbet kuşu ile bir

sevda papağanını
mobil hizmet

aracında tedavi
ederek
sahiplerine
teslim etti. 

Seferihisar
ve
Menderes’te

günlerdir
orman

yangınları ile
boğuşan İzmir'in,

bu defa ünlü tatil
merkezi Çeşme ilçesinde
yangın çıktı. Ildır
Mahallesi'nde otluk alanda
farkedilen alevlere
havadan ve
karadan
müdahale
başladı.
Rüzgarın
da
etkisiyle
tutuşan
kuru otlar,
yerleşim
yerlerini
tehdit
ederken, çevre
sakinleri de kendi
imkanları ile alevleri
uzak tutmaya çalışıyor.
(İHA-DHA)
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Özgür Özel’den 
sert mesajlar…

Uzundere mağdurları 
“Bizi de soruşturun”

“Her karanlığın 
bir şafağı var”

Uzundere Kentsel Dönüşüm Platformu
üyeleri, “Türkiye’ye Örnek Proje” olarak tanıtılan
ancak 15 yıldır tamamlanamayan kentsel dönüşüm
projesine tepki göstermek için İl Emniyet
Müdürlüğü Yeşilyurt Hizmet Binası önünde bir
araya gelerek basın açıklaması yaptı. Uzundere
Kentsel Dönüşüm Platform Sözcüsü Eray Uslu,
açıklamasında 15 yıldır süren evsizlik ve
belirsizliğin mağdurlar üzerinde yarattığı derin
tahribatı vurgulayarak, yetkililerin sorumluluklarını
yerine getirmediğini belirtti. Uslu, “Bizler yıllardır
evsiz bırakıldık, haklarımızın gasp edilmesine sessiz
kalmadık. CHP’li siyasetçilere sesleniyoruz; siyasi
kaygıları bir kenara bırakın, mağduriyetimizi
giderin” şeklinde konuştu. İzmir Büyükşehir
Belediye Başkanı Cemil Tugay ve CHP Genel
Başkanı Özgür Özel ile görüşme taleplerinin 1,5
yıldır karşılanmadığını, CHP Genel Başkan
Yardımcısı Gökhan Zeybek ile yapılan
görüşmeden sonra da somut bir adım atılmadığını
vurgulayan Uslu, “Bugün, hakkımızı hukuki
yollarla aramaya kalktığımızda, "Bu iş siyasi"
denilerek sorumlular, siyasi söylemlerin arkasına
saklanıyor. Soruyoruz! Sayın Cemil Tugay,
CHP’nin "prestij projesi" olarak lanse edilen bu
projenin mağdurlarıyla neden görüşmüyorsunuz?
Sayın Özgür Özel, defalarca ilettiğimiz
çağrılarınıza rağmen İzmir’in bu kangrenleşmiş
sorununa neden kulak vermiyorsunuz?  "Bu iş
siyasi" diyerek, 15 yıldır evsiz kalan, tapuları
ellerinden alınan insanların haklı mücadelesini
nasıl görmezden gelebilirsiniz?” dedi. CHP’li
yöneticilere seslenen sözcü Uslu, “Lütfen siyasi
kaygıları bir kenara bırakın, biz mağdurları dinleyin
ve gerçek bir çözüm üretin. Devlet yetkililerinden
ise bu süreçte yaşanan hukuk ihlallerini
derinlemesine araştırmalarını ve haklarımızı iade
etmelerini talep ediyoruz. Basın mensuplarına da
çağrımız, 15 yıldır süren bu adaletsizliği
kamuoyuna duyurmada yanımızda olmalarıdır.
Çünkü biz diyoruz ki; bu iş siyasi değil, tamamen
insani ve hukuki bir meseledir!” ifadelerini
kullandı. (Haber Merkezi)

İl Başkanları toplantısı için gittiği Ankara’da
gözaltına alınan ve İzmir’e getirilen CHP İzmir İl
Başkanı Şenol Aslanoğlu sosyal medya hesabı
üzerinden bir açıklama yaptı. Kendisinin ‘CHP’li’
olduğu için gözaltına alındığını belirten Aslanoğlu
şu ifadeleri kullandı: “Enseyi karartmayın… Her
karanlığın bir şafağı var. Hepimiz bir gün hem
hukuk önünde hem de toplumsal vicdanda
aklanacağız. 1 yıl kooperatifin başkanlığını yaptım.
Cumhuriyet Halk Partisi İzmir İl Başkanı olunca
başıma gelmeyen kalmadı. Her mücadelenin bir
bedeli var. Bize de o bedeli ödetiyorlar. Ama
burada olmam hepinizi üzse de yüzün üzerindeki
İzmirli çocuğun, yani sizin çocuklarınızın, sizin
suçsuz çocuklarınızın yanında olmak, onlara il
başkanı olarak moral verebiliyor olmak da
avuntum oluyor. Pırıl pırıl gençlerin kısa sürede
özgürlüklerine kavuşacağına gönülden inanıyorum.
“Mutlu bir hayat filizlenir kavganın ufuklarından.
Yurdumun mutlu günleri mutlak gelen gündedir”
Eşimden, çocuklarımdan, beni eylemlerde yalnız
bırakmayan bebeğim Vera’dan uzak olsam da,
güzel İzmir'im için, güzel Türkiye'm için, her şeyin
çok güzel olması için birlikte mücadele etmeye
devam edeceğiz. Soran, benim için üzülen, Vera
için içi cız eden tüm hemşerilerimi gönül dolusu
kucaklıyorum.” (Haber Merkezi)

İzmir Cumhuriyet Başsavcılığı’nın
yürüttüğü soruşturma kapsamında
İZBETON şirketi ve kooperatiflere yönelik
gerçekleştirilen
operasyonda gözaltına
alınan eski İzmir
Büyükşehir Belediye
Başkanı Tunç Soyer ve
CHP İzmir İl Başkanı
Şenol Aslanoğlu'nun da
aralarında bulunduğu
şüphelilerin emniyetteki
işlemleri sürüyor. 157
kişiye yönelik
gerçekleştirilen
operasyonun ikinci
gününde gözaltı sayısı 130'a yükseldi. Öte
yandan operasyona ilişkin görüntüler
ortaya çıktı. İzmir Cumhuriyet Başsavcılığı
Terör ve Örgütlü Suçlar Bürosu ile
Organize Suçlar Bürosu'ndan sorumlu
Başsavcı Vekili Necati Kayaközü
koordinasyonunda yürütülen soruşturma
kapsamında, gözaltına alınan Tunç Soyer

ve diğer şüpheliler, sağlık kontrolünün
ardından emniyete götürüldü. Şüphelilerin,
Sayıştay Raporu, Mülkiye Müfettişi

Raporu, Çevre ve Şehircilik İl
Müdürlüğü Denetim Raporu,
İzmir Büyükşehir Belediyesi
Teftiş Kurulu Başkanlığı İç
Denetim Raporu ve bilirkişi
raporlarına istinaden 'İhaleye
fesat karıştırma', 'Edimin
ifasına fesat karıştırma' ve
'Nitelikli dolandırıcılık'
suçlarından gözaltına alındığı
bildirildi. Öte yandan
operasyon görüntüleri de
ortaya çıktı. İZBETON şirketi

ve kooperatiflere yönelik soruşturmanın
detayları da ortaya çıktı. Soruşturma
kapsamında şüphelilerin, Örnekköy kentsel
dönüşüm projelerinde 'nitelikli
dolandırıcılık', Karabağlar ve Gaziemir
projelerinde 'nitelikli dolandırıcılık
teşebbüsü', araç ve iş makinesi kiralama
ihalelerinde 'ihaleye fesat', 2021-2024 yılları

arasında 'harcamada usulsüzlük', asfalt ve
araç kiralama ihalelerinde 'ihaleye fesat' ve
yersiz ödeme ile alt yüklenici firmalarına
ilişkin 'usulsüzlük'
suçlamalarıyla
suçlandıkları öğrenildi.
Soruşturmada
Örnekköy Kentsel
Dönüşüm projesi
kapsamında
İZBETON ile
kooperatifler arasında
yapılan anlaşmalarda
'nitelikli dolandırıcılık'
yapıldığı, İçişleri
Bakanlığı, İzmir
Büyükşehir Belediyesi, İZBETON A.Ş., iki
kooperatif ve 463 vatandaşın mağdur
edildiği belirtildi. Bu kapsamda kamu
zararının 41 milyon 935 bin 79 TL olduğu
açıklandı. İş makinesi kiralamalarında
yapılan işlemlerde ihaleye fesat
karıştırıldığı ve edimin ifasına fesat karıştığı
belirtildi. Fahiş fiyatlarla alımlar yapıldığı,

toplamda 18 milyon 933 bin 797 TL kamu
zararına ve 29 milyon 841 bin 790 TL yersiz
ödemeye yol açıldığı ifade edildi. Toplanan

veriler ışığında yersiz
ödemeler, kamu zararı,
İZBETON ve mağdurların
toplam zararlarının 1,5
milyar lirayı aştığı
kaydedildi. Öte yandan suç
duyurusunda bulunmadığını
ileri süren İzmir Büyükşehir
Belediye Başkanı Cemil
Tugay'ın da belediye
içerisindeki denetim
birimine kendinden önceki
dönemle ilgili incelemeler

yaptırdığı da ortaya çıktı. Bir önceki
belediye başkanı Tunç Soyer döneminde
yapılan iki dosya yönünden iç denetim
biriminde yapılan araştırmalar sonucu
bunlarla ilgili raporlar düzenlendikten
sonra Cemil Tugay'ın imzasıyla geçen 23
Haziran tarihli belgeyle savcılığa bildirimde
bulunulduğu öğrenildi. (DHA)

İzmir Büyükşehir Belediyesi’nin Tunç
Soyer başkanlığındaki önceki yönetimi ve
halen görevde olan bazı bürokratların
İzmir Cumhuriyet Başsavcılığı tarafından
iş insanları konut yapı
kooperatiflerindeki yolsuzluk iddaları
üzerine düzenlenen operasyonla
gözaltına alınmasının ardından dün
İzmir’e gelen CHP Genel Başkanı Özgür
Özel, İl Başkanlığı önünde düzenlediği
mitingde sert söylemlerde bulundu.
“Benim için İzmir’e gelmek her zaman
çok keyifli. Ancak bu kez çok keyifsiz bir
gündemle İzmir’deyiz” diyerek sözlerine
başlayan Özgür Özel, “Bir şafak
operasyonu ve bugün gördük ki yüzlerce
polis aracını emin olun saatlerce
uğraşarak verdikleri nizamla drone
görüntüleriyle özel bir film prodüksiyonu
gibi harekete geçişleri ve kişilerin
onurlarını zedeleyecek gözaltı
görüntülerini servis ettiler. Maksat adalet
aramak olsa drone ile aranmaz.
Doğrunun hakikatin peşindeyseniz algı
operasyonlarına ihtiyacınız yoktur.
Niyetin ne olduğu ilk bakışta ortaya
çıkar” dedi.

“VEREMEYECEK HESAP YOK”
Hiçbir yerel yöneticinin

yargılanmaktan muaf olmadığını belirten
Özgür Özel, “Yeter ki yapılan iş adalete
uygun olsun. Dün sabah erken saatlerde

yapılan iş İzmir Cumhuriyet Başsavcısına
söylüyorum İstanbul Cumhuriyet
Başsavcısının pratiğine özenmek ve taklit
etmektir. İzmir Cumhuriyet Başsavcısı
eğer İstanbul’daki gibi davranmaya
devam ederse İstanbul Cumhuriyet
Başsavcısına nasıl konuşuyorsak ona
ortak olur. Bunu böyle bilsin. Eğer
gerçekten adaletin peşindeyse yandaş
televizyon kanallarının haftalardır
aylardır söylediği İzmirli AK Partili
siyasetçilerin peşinde olduğu dosyayı
soruşturacağız diyorlarsa ellerinden tutan
yok. Yeter ki adil olsun. Ne Tunç
Soyer’in ne Şenol Aslanoğlu’nun ne de
diğer arkadaşlarımızın veremeyeceği
hesap yok. CHP’nin en güçlü olduğu

yerde İzmir’de buradakileri birbirine
düşürebilir miyiz hesapları yapılıyor.
Özgür Özel kendisini kurultayda
destekleyenlere sahip çıkmış diğerlerine
sahip çıkmazmış CHP bu süreçte çok
yara alırmış. Bizde rekabet olur ama
kardeşlik hukukuna zeval getirmek
olmaz. Hiçbir kardeşimi satmadım Tunç
kardeşimi de satmam” dedi.

“Kooperatiflerle ilgili İzmir’de
hepimizi üzen tatsız bir süreç devam
ediyor” diyen Özel, “Ben İzmir
Büyükşehir Belediye Başkanına ilk ve son
verdiğim talimatta bu kooperatif
meselesinde mağduriyetleri ortadan
kaldıracak adımları atalım dedim. Varsa
soruşturulacak kısımları ona da eyvallah.

Kim bir kusur işlediyse o da hesabını
verir. Bu ne partinin sırtına yük olmalı ne
de İzmir’de CHP ile İzmirliler arasındaki
gönül bağını zedelenmemeli. Süreci en
yakından takip ettiğimizi tüm İzmirliler
bilsin. Bu işin birileri tarafından istismar
edilmesine hiçbir yönüyle izin
vermeyeceğiz. Son sözüm şu; Adil
yargılanma, tutuksuz yargılanma ve
savunma hakkının kısıtlanmadığı bir
süreçte Aziz Kocaoğlu yargı önünde nasıl
aklandıysa bu süreç İzmir’in bir kazanım
sürecidir. Sayın başsavcıya söylüyorum
İzmir’in geleneğine, kültürüne, aldığınız
eğitime uygun olun. Akın Gürlek ile
yarışan sonunda Akın Gürlek ile hesap
verir” diye konuştu.

CHP lideri düzenlediği mitingde, “Ne Tunç Soyer’in ne Şenol Aslanoğlu’nun
ne de diğer arkadaşlarımızın veremeyeceği hesap yok” diye konuştu

CHP Genel Başkanı Özgür Özel, İl
Başkanlığı önünde düzenlediği mitingin
ardından İzmir Büyükşehir Belediye
Başkanı Cemil Tugay, ilçe belediye
başkanları ve CHP İlçe Başkanlarıyla
birlikte toplantı yaptı. Özel daha sonra
İzmir’de tutuklu olan ve hastanede kalan
Beylikdüzü Belediye Başkanı Murat
Çelik’i ziyaret etmeye gitti. Toplantı
sonrası CHP Parti Sözcüsü ve İzmir
Milletvekili Deniz Yücel ile İzmir
Büyükşehir Belediye Başkanı Cemil
Tugay açıklamalarda bulundu. Yücel,
“Toplantımızda konuyu detaylı olarak
konuştuk. Ortak kanaatimiz bu
soruşturmanın siyasi olduğudur. Hem il
başkanımız Şenol Aslanoğlu’nun hem
geçmiş dönem büyükşehir belediye

başkanımız Tunç Soyer’in hem de diğer
gözaltında olan şahısların masum
oldukları ve bu suçlamadan en kısa
sürede aklanacakları yönündedir.
Tutuksuz yargılanma esastır ve asıl
olandır. Burada geçmişte kamu hizmeti
yapan kişilerin çağrıldıklarında gelip
kendiliğinden ifade verebilecek olan
kişilerin sabah saatlerinde evlerinden
alınmaları ne vicdanlarda karşılık
bulabilir ne de hukuk düzeninde karşılık
bulabilir. Öncelikli olarak isteğimiz
soruşturmanın şeffaf bir şekilde
yürütülmesidir” dedi. Mümkün
olduğunca olayı takip etmeye çalıştığını
ve detay öğrenmeden açıklama yapma
konusunda temkinli olduğunu aktaran
İzBB Cemil Tugay, “Şu ana kadarki

bilgilerimiz dahilinde kişisel olarak şuna
inanıyorum ki tüm arkadaşlarımız
masum. Yargılamaların tutuksuz olması
mümkün. Gözaltı şartları ne yazık ki iyi
değilmiş. Hepsi çok kıymetli insanlar
olduğu için gözaltı şartlarının iyileşmesi
talebim var. Gözaltı şartlarının iyileşmesi
ve ihtiyaçlarının giderilmesi için her şeyi
yapmaya hazırız” dedi. Tugay,  “Bugün
itibariyle Örnekköy’de üç ve dördüncü
etap hızlıca yapılıyor. Karabağlar
Uzundere’de ihaleye talip olmadığı için
devam edemedik ama yeni bir
müteahhitle ya da kendi şirketimizin
çalışmalarıyla onları da yapıp teslim
edeceğiz. Hiçbir iş yarım kalmayacak.
Mağduriyetlerin en kısa zamanda
giderileceğine herkes emin olabilir” dedi.

Yücel-Tugay “şeffaf soruştuma” istediler
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Seyahate olan talep pandemi sonrası
dönemde yeni bir rekor daha kırdı.
Küreselde seyahat edenlerin sayısı

artıkça ulaşım endüstrisine olan talep de
paralellik gösteriyor. 

Hava yolu şirketleri ve havalimanı
işletmecisi firmalar bu hareketli
dönemde hem müşteri memnuniyetini
artırmak için yoğun mücadele verirken
hem de seyahat edenleri para harcamaya
teşvik edecek yeni formüller geliştiriyor. 

Alışveriş merkezine dönen
havalimanları, rahat dinlenme alanları,
şık kafeler ve restoranlar derken
dünyada havalimanlarını keşfetmek için
heyecanlanan niş bir kitle de oraya çıktı.
Bu çerçevede İstanbul Havalimanı örneği
gibi örneklerin artacağı,
havalimanlarının misafirlerinin
deneyimini artıracak, daha kaliteli zaman
geçirecek alternatifler yaratarak bu
modeli daha fazla gelire dönüştürmek

için fırsatları takip
edeceği öngörülüyor.

2025 yılı ilk üç ay
itibarıyla yaklaşık 300
milyon uluslararası
seyahat, yani geceleme

amaçlı turistik hareket yaşandı.
Bu, geçen yılın aynı dönemine
göre % 5’lik bir artışa (yaklaşık
+14 milyon) karşılık geliyor ve
2019 öncesi dönemi (% 3 artışla)
da geride bırakıyor.

2025, global turizm açısından
hızlı büyüme yılını işaret ediyor.
İlk üç ay hem sayısal hem de gelir
bazlı toparlanmada etkileyici bir
dönem olarak değerlendiriliyor.
Uluslararası seyahatlerdeki bu
1,45 milyar civarındaki büyüme,
turizm sektörü için istihdam, ekonomi ve
sürdürülebilir kalkınma açısından güçlü
sinyaller veriyor.

2025 itibarıyla dünyada 1,45 milyar
uluslararası yolcu seyahati
gerçekleşmesi bekleniyor. Daha fazla
yolcu, daha fazla potansiyel müşteri
demek.Uçuş öncesi güvenlik ve pasaport
kontrolleri nedeniyle yolcular artık
havalimanlarında daha fazla zaman
geçiriyor. Bu da alışverişe ve tüketime
daha fazla zaman ayrılması anlamına
geliyor.

Vergisiz alışveriş avantajı ve global
markaların prestijli sunumları,
havalimanlarını alışveriş için cazip hale
getiriyor. Özellikle kozmetik, içki,
elektronik ve hediyelik eşya kategorileri

başı çekiyor.

DENEYİM MERKEZİ
Uluslararası havalimanlarında zincir

restoranlar, gurme kafeler, barlar ve
yerel mutfak temsilcileri hızla artıyor.
Yolcular artık havalimanlarında 'sadece
atıştırmak' değil, deneyim yaşamak
istiyor.

Havalimanı işletmecileri için gelirler
iki ana kategoriye ayrılarak
değerlendiriliyor. Aeronautical (Havacılık
geliri), uçak iniş–kalkış ücretleri, yolcu
başı ücretler vb. gibi ücretleri kapsıyor.
Non-Aeronautical (Ticari gelirler),
kiralar, mağaza satış payları, otopark,
reklam, duty-free, yeme-içme gelirleri
vb. gibi gelirlerden oluşuyor.

2023 verilerine göre, bazı
büyük havalimanlarında toplam
gelirin % 40 ila % 60’ı ticari
faaliyetlerden elde ediliyor. Bu
alanda en çok ticari gelire sahip
havalimanları ise Heathrow
(Londra), Changi (Singapur) ve
Dubai International.

Peki, Türkiye’de durum
nasıl?İstanbul
Havalimanı2024’te 76 milyon
yolcu ağırladı.

400’den fazla mağaza, kafe
ve restoranla Türkiye’nin en
büyük alışveriş alanlarından
biri haline geldi. DutyFree alanı
53 bin metrekare ile dünyanın
en büyüklerinden biri.
Havalimanının ticari gelirlerin

toplam gelire oranı % 45 civarında.
Özellikle yeme-içme ve alışveriş
hacminde her yıl çift haneli büyüme
yaşanıyor.

Havalimanları artık 'uçuş yapılan
yerler' değil, alışveriş, yeme-içme ve
deneyim merkezleri. Yolcu başına düşen
harcama miktarı dünya genelinde hızla
artıyor. Dünyanın en hareketli
havalimanlarından biri olan Londra
Heathrow’da bir yolcu ortalama 45
sterlin harcıyor.Bu ticari gelirler,
havalimanı işletmecileri için
sürdürülebilir finansman anlamına
geliyor.Tüketim trendleri havalimanı
tasarımlarını da etkiliyor; artık terminal
planlamalarında ticari alanlar öncelikli
konumlandırılıyor.

TOKMAKOĞLU 
Havalimanı
ekonomisi

A.BUĞRA 

ANLIK BİRİKİMLERİN TOPLAMI 
bugra@kesfetsek.com

İzmir Büyükşehir Belediyesi’ndeki (İzBB)
son gözaltı dalgası, 1984’de başlanarak
şaibesiz şekilde tamamlanan dev konut
projelerini hafızalara getirdi. ANAP, DYP ve
SHP üç siyasi parti rozetiyle İzBB Başkanlığı
ve EGE KOOP Genel Başkanlığı yapan iki
yerel yöneticinin öncülüğünde tam 32 bin
konut üretildi, 20 yeni dev mahalle kuruldu.
Bu eşsiz yapı kooperatifi modelinde, ne şaibe
vardı ne de tartışma!

İşte o dönemin mimarları, önceki dönem
İzBBDr. Burhan Özfatura, şimdiki EGE
KOOP Genel Başkanı Hüseyin Aslan, İzmir’i
İzmir yapan konut başarısının perde arkasını
Ege Telgraf’a anlattı.

YÜZÜMÜZ HİÇ KIZARMADI
İzmir Büyükşehir Belediyesi ve EGE

KOOP Genel Başkanlığı döneminde önemli
konut projelerini hayata geçiren Dr. Burhan
Özfatura, benzersiz eserlerinin dayanak
noktasını şu cümlelerle aktardı, “EGEKOOP
aracılığıyla hayata geçirilen konut projelerinin
başarısının sırrı, şeffaflık, titizlik ve güçlü
işbirliğidir. Belediyenin, belediye şirketlerinin,
meslek odalarının, inşaat mühendislerinin,
mimarların ve üniversitelerin birlikte, tam bir
şeffaflık ve denetim içinde çalışmasıyla ortaya
benzersiz bir eser çıktı. En küçük bir hataya ya
da müsamahaya izin verilmedi; her aşama
titizlikle kontrol edildi. Bu sayede yüzümüz
hiç kızarmadı, güvenle halkımıza konutlar
sunduk. İşte bu kapsamlı ve disiplinli işbirliği,
Türkiye’de benzeri olmayan bu başarıyı
mümkün kıldı” dedi.

ROZETİM MÜLKİYE
İcraatlarının siyaset değil vatandaş odaklı

olduğunu belirten Özfatura, “Bir seçime
ANAP diğer seçimde DYP adayı olarak yola
çıktım. Ancak mazbatamı aldıktan sonra İzBB
Başkanı olarak sadece o partinin değil, tüm
İzmir halkının belediye başkanı oldum.
Görevim süresince hep “mülkiye rozetini”
taşıdım; yani hizmet ve halka bağlılığı
önceliğim yaptım. Basın mensupları da beni
asla sadece bir partinin temsilcisi olarak
görmedi. İzmir’in uygun fiyatlarla, sağlam
konutlarda barınması için büyük çaba
harcadım. Dile kolay, 32 bin konutun
yapılmasını sağladık. Binlerce dar gelirli
vatandaşımızı sıcak ve güvenli yuvalarına
uygun şartlarla kavuşturmanın mutluluğu ise
tarif edilemez” ifadelerini kullandı.

OMUZ VERMEDİLER
Kendisinden sonraki belediye

başkanlarının vatandaşın barınma yükünü

yeteri kadar omuzlarına almadığını dile
getiren Özfatura, “Niyetimiz her zaman iyiydi;
İzmirli yurttaşlarımızın hayrına, onların
barınma sorununu çözmek için çalıştık. Halk
bize güvendi, çünkü bir belediye başkanı için
vatandaşa konut yapmak çok ciddi bir
meseledir. Ben hep derim ki, “Ben bilmem,
bileni bilirim.” Biz üzerimize düşeni yaptık;
geceleri sabahlara kadar çalıştık. Çünkü
insanlar size güveniyor, gözleri üzerinizde. En
küçük bir hata yapmamanız, yaptırmamanız
gerekiyor. Bazen uyuyamadığımız, uykusuz
kaldığımız anlar oldu. Çünkü bu sorumluluk
manevi olarak çok ağırdır. Karşımızda, konut
sorununu çözmemiz için bize güvenen
binlerce göz vardı. Halis niyetlerle çıktığımız
bu yolda başarıya ulaştık. Ancak bugün
İzmir’de ciddi bir barınma krizi var. Keşke
bizden sonraki belediye başkanları bizim
kadar sorumluluk üstlenebilseydi konut
yapımı konusunda. Ne yazık ki, sonrakiler
vatandaşın barınma yükünü omuzlarına
almadı. Keşke bu sorun böyle büyüyüp kriz
haline gelmeseydi” diye konuştu.

SİYASETE YER YOK
Üç farklı partiden İzBBBaşkanı’nın EGE

KOOP Genel Başkanlıkları yapmış olmasına

rağmen kurumun işleyişine hiç karışmadığını
belirten EGE KOOP Genel Başkanı Hüseyin
Aslan, “EGE KOOP’un 41 yıllık
sürdürülebilir başarısının en önemli
unsurlarından biri, konut üretiminde siyaseti
kesinlikle dışarda tutmasıdır. Bu ilke
sayesinde kurum, değişen siyasi iklimlere
rağmen istikrarını koruyabilmiştir. EGE
KOOP’un önceki genel başkanlarından biri
sağ görüşlü, diğeri sol görüşlü iki farklı İzmir
Büyükşehir Belediye Başkanı olmasına
rağmen, her ikisi de EGE KOOP’un işleyişine
müdahale etmemiştir. Ne Dr. Burhan
Özfatura ne de Yüksel Çakmur, genel
başkanlık görevleri süresince EGE KOOP’un
işleyişine de karar süreçlerinde de hiç
karışmamıştır. Çünkü EGE KOOP, siyasi
değil demokratik bir yapıdır; kararları hep
kooperatifler almıştır. Bu kararlılık, kurumun
siyasi etkilerden bağımsız ve yalnızca ortak
yararı gözeten bir yapı olarak ayakta
kalmasını sağlamıştır” dedi.

YARI FİYATINA KONUT
Belediyeler ve hükümetin kooperatifleri

destekleyerek vatandaşının barınma sorununa
çözüm bulabileceğini dile getiren Başkan
Aslan, “Yerel yönetimler ve merkezi idare,

kooperatiflerin konut üretim sürecine
doğrudan müdahil olmamalı, ancak
destekleyici bir rol üstlenmelidir. Bu destek;
uygun arsaların tahsisi, düşük maliyetli kredi
olanaklarının sağlanması ve kooperatiflerin
denetlenmesi şeklinde olmalıdır. Hali hazırda
bir konut alacak yurttaş iki konut parası
ödemek durumunda kalıyor. Belediyeler veya
merkezi yönetim EGE KOOP’a uygun arsalar
tahsis ederse, biz bugün satılan 4 milyon
liralık konutu 2 milyon liraya mal ederek
kooperatif üyelerine veririz” ifadelerini
kullandı. 

SAĞLAMLIK BİLİNÇLİ ORTAKLIKTA
Yapı kooperatiflerinin gücünün kendi

işine sahip çıkan ortakta olduğunu belirten
Başkan Aslan, “EGE KOOP, İzmir’de kentsel
dönüşüm ve yeni yerleşim alanlarının
oluşturulmasında önemli bir aktör olmuştur.
Bugüne kadar yaklaşık 30 bin konut yaparak,
İzmir’in planlı kentleşmesine büyük katkı
sağlamıştır. Tamamlanan projelerimizin adı o
büyük mahallelere verilmiştir. EGEKOOP ilk
konutlarını 1989 yılında teslim etti. Aradan
geçen yıllara ve yaşanan depremlere rağmen
en ufak bir çatlak dahi göstermemiştir. Bu da
EGEKOOP projelerinin ne kadar sağlam ve
dayanıklı olduğunu açıkça ortaya
koymaktadır. Ne ben nede bir yakınımız bu
inşaatların imalatında yer almıştır.
EGEKOOP, vatandaşın oluşturduğu
kaynakları doğru kullanarak, doğru
yönlendirerek ve doğru denetleyerek dar
gelirli vatandaşlara uygun şartlarda konut
edindirmeyi başarmış, Türkiye’ye örnek bir
model haline gelmiştir.

Ancak bir yapı kooperatifinden verim
alınabilmesi için en önemli unsur, ortakların
kendi yapılarına sahip çıkmasıdır. Üyeler,
yılda bir kez yapılan genel kurullara mutlaka
katılmalı, süreci takip etmeli, hesap sormalı
ve gerekiyorsa yönetimi değiştirme hakkını
kullanmalıdır.Çünkü güçlü ve güvenilir bir
kooperatif yapısı, ancak bilinçli ve aktif
üyelerle mümkündür” diye konuştu.

İzmir’de her geçen gün derinleşen
barınma krizinin ivedilikle çözülmesi
gerektiğini vurgulayan Başkan Aslan,
“İzmir’de barınma sorunu giderek
büyümekte, kiracılık oranı yüzde 40’a
yaklaşmakta ve kira fiyatları hızla
yükselmektedir. Ancak bu konut krizini
çözmesi gereken TOKİ, günümüzde köprü,
hastane ve baraj gibi yatırımlara yönelmiş; asıl
görevi olan vatandaşın barınma sorununa
yönelik konut üretimini yeterince
gerçekleştirememektedir” dedi.

İzBB’ndeki gözaltı dalgası, bir dönemin şaibesiz 32 bin konutluk başarı hikâyesini yeniden
akıllara getirdi. Betonun güven, şeffaflığın temel, denetimin harç olduğu o örnek projeler;
siyasetin değil halkın menfaatinin rehber olduğu, o örnek yapı modeli bugün hâlâ dimdik ayakta…

Burhan
Özfatura

UNUTULAN BİR MODEL, 
unutulmayan bir başarı!

NİHAT
AK

ÖZELÖZEL
HABERHABERHüseyin

Aslan
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Çiğli’de yılan hikayesine dönen Köyiçi
Kensel Dönüşüm Projesi, yeniden gündemde.
Temmuz ayı meclis toplantısında gündeme
getirilen konuyla ilgili hak sahiplerinin
görüşlerine başvurulacağı açıklamdı.
Oturumu yöneten Belediye Başkanı Onur
Emrah Yıldız, “Köyiçi’nde vatandaşlarımızla
birlikte karar alacağız. Oylamayla en fazla
destek alan projeyi hayata geçireceğiz” dedi.

Mecliste ilçeyi ilgilendiren kentsel
dönüşüm çalışmaları ile Harmandalı
Çöplüğü’nün kaldırılmasına ilişkin konular,
kuraklık ve son yangın olayları gündeme
geldi. Başkan Onur Emrah Yıldız, Çiğli'nin
dağlık yapısı ve 26 mahalleyi kapsayan geniş
yerleşim alanına dikkat çekerek, yangın riskiyle
mücadele kapsamında nisan ayında başlayan ot
biçme çalışmalarının birkaç kez tekrarlandığını
belirtti. Geçtiğimiz Cumartesi günü çıkan
yangının otluk değil, mera vasfını yitirmiş taşlık
bir arazide meydana geldiğini vurgulayan
Yıldız, özellikle Evka 5, İzkent, Egekent,

Çağdaş, Evka 2 ve Evka 6 mahallelerinin yoğun
ağaçlık alanlar barındırdığına işaret etti. Yıldız,
yaşanan kuraklık sebebiyle İzmir Büyükşehir
Belediyesi'nin otomatik sulama sisteminden
çıkmak zorunda kaldığını bu yüzden de ciddi
sıkıntı yaşandığını ifade ederek, “Şu anda
tankerle sulama yapmaya çalışıyoruz. Ancak

tanker kiralama yöntemi, mali yapımızı
yeniden düzenlemeye çalıştığımız bu
dönemde belediyemiz için oldukça
maliyetli ve sürdürülebilir değil” dedi.
Harmandalı Çöplüğü’nün Çiğli için
büyük bir sorun olmaya devam ettiğini
kaydeden Yıldız, bu konuda siyaset üstü
bir anlayışla çözüm üretmeye
çalıştıklarını vurguladı. İlçede hem çevre
sağlığı hem de halkın yaşam kalitesi için
bu sorunun öncelikli olduğunu belirtti.
Yıllardır bir türlü çözülemeyen Köyiçi
Mahallesi kentsel dönüşümüne dair
projelere de değinen Yıldız, çok yakında
vatandaşlarla bir araya gelerek

önerilerini sunacaklarını halk oylaması
sonrasında ve en çok kabul gören projenin
belirlenerek hayata geçirileceğini ifade etti.
Başkan Yıldız, “Vatandaşlarımızla birlikte
karar alacağız. Oylamayla en fazla destek alan
projeyi hayata geçireceğiz” ifadelerini kullandı.
(Haber Merkezi)

Bornova Belediyesi Temmuz Ayı Olağan Meclis
Toplantısı, Nevzat Kavalar Kültür Merkezi
içindeki meclis salonunda yapıldı. Meclis
Başkan Vekili Tansel Ertürk'ün yönettiği
toplantıda, Bornova'nın vizyon projeleri ve
kardeşlik bağlarını güçlendiren önemli
önergeler oy birliğiyle kabul edildi. Bornova
Belediyesi, Avrupa Kültürel Miras
Ödülleri’ne (Europa Nostra Awards) ilçenin
simgesel miras alanlarından
Yeşilova Höyüğü ile başvurmaya
hazırlanıyor. Dış İlişkiler
Müdürlüğü ve Müze
Müdürlüğü’nün ortaklaşa
yürüteceği başvuruda, oybirliği ile
alınan kararla Bornova Belediye
Başkanı Ömer Eşki tüm
işlemlerde yetkili kılındı. Belediye
tarafından yürütülen Dijital İkiz
Tabanlı Akıllı Şehir Operasyon
Merkezi projesiyle Bornova,
World Smart City Awards 2025
programına başvuracak. Uluslararası ölçekte
tanınırlığı olan bu prestijli yarışmaya katılım
için Başkan Ömer Eşki yine başvuru
süreçlerinde yetkili isim oldu. Başvuru, Dış
İlişkiler Müdürlüğü ve Bilgi İşlem

Müdürlüğü işbirliğinde yapılacak. Evka-3
Mahallesi’nde yer alan park alanına,
toplumsal dayanışmayı ve kardeşliği
simgelemesi amacıyla "Hopa Kardeşlik
Parkı" ismi verilmesine ilişkin önerge
meclisten geçti. Afyonkarahisar’ın Başmakçı

Belediyesi ile Bornova Belediyesi arasında
kardeş belediye ilişkilerinin başlatılması oy
birliği ile kabul edildi. Başkan Ömer Eşki,
alınan kararların ilçenin vizyonuna katkı
sunduğunu belirtti. “Tarihi mirasımızı
koruyarak Avrupa’ya tanıtıyor, teknolojiyi
kent yaşamını kolaylaştırmak için kullanıyor,
kardeşlik ve dayanışmayı hem simgesel hem
de somut adımlarla büyütüyoruz. Bornova’yı
sadece bugüne değil, yarına da hazırlıyoruz”
dedi. (Haber Merkezi)
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Buca Belediyesi, ilçede yaşayan çölyak
hastalarına glütensiz gıda desteğinde
bulundu. İçerisinde glütensiz olarak
üretilen ürünlerin yer aldığı gıda
paketleri, daha önce sağlık raporlarıyla
başvuran vatandaşlara teslim edildi. Buca
Belediyesi tarafından dağıtılan yardım
paketlerinde tarhana, irmik, makarna,
erişte, şehriye, tatlı-tuzlu kraker, un,
gofret, ekmek ve bisküvi gibi ürünler yer
aldı. Piyasada yüksek fiyatlarla satılan
glütensiz ürünlerin temininde zorluk
yaşayan çölyak hastaları, yardımın
evlerine kadar ulaştırılmasından dolayı
büyük memnuniyet duyduklarını ifade
etti. Konuyla ilgili açıklama yapan Buca
Belediye Başkanı Mimar Görkem Duman,
çölyak hastalığının bilinen tek tedavisinin

ömür boyu glütensiz beslenme olduğuna
dikkat çekerek, “Bu diyetin
sürdürülebilirliği ne yazık ki ciddi bir
maliyet gerektiriyor. Hastalar için uzun
soluklu ve yorucu olan bu süreçte

yanlarında olmak istedik. Dayanışmayı
yaşamın her alanına yayma hedefiyle
çalışmalarımıza devam ediyoruz. Tüm
yurttaşlarımıza eşit ve sağlıklı bir yaşam
sürebileceği bir kent oluşturmak için
dayanışma ruhuyla çalışmaya devam
ediyoruz” dedi. Glütensiz gıdaya
ulaşmanın oldukça masraflı olduğunu
ifade eden çölyak hastası Mustafa İnal ise
kendisinin yanı sıra kızının da bu hastalık
ile mücadele ettiğini belirterek, bu tür
desteklerin kendileri için çok anlamlı
olduğunu vurguladı. İnal, “Glütensiz
ürünlere ulaşmak herkesi olduğu gibi bizi
de zorluyordu. Bizi düşünen ve bu yardımı
ulaştıran Başkanımız Görkem Duman’a
teşekkür ederiz” diye konuştu. 
(Haber Merkezi)

“Dirençli bir kent
için çalışmalıyız”
Konak Belediye
Meclisi’nin
temmuz ayı
toplantısında
Başkan Mutlu,
İzmir’de
günlerdir süren
yangınlara da
değindi ve
dirençli kentler
vurgusu yaptı.
Yangın, deprem
gibi afetlere
karşı hazırlık içinde olduklarını dile
getiren Başkan Mutlu şöyle konuştu:
“Hafta sonundan itibaren İzmir, aynı anda
yüzlerce yangına maruz kaldı. Bunların
neden kaynaklandığı elbette uzmanlar
tarafından ortaya çıkarılacaktır. Çok
büyük bir felaket yaşadık ve yaşamaya
devam ediyoruz. İnsanlar üstlerinde bir
şort, bir tişörtle açıkta kaldılar. Anılarını,
birikimlerini yitirdiler. Can kaybı yok
dense de gezegeni tüm canlılarla birlikte
paylaşıyoruz ve bu anlamda yitirdiğimiz
çok can var. İzmir’e çok geçmiş olsun.
Bundan sonra hep birlikte daha dirençli
bir kent nasıl yapabiliriz, buna
çalışmamız gerekiyor. Afetlerden biri de
deprem. Son yıllarda diri faylar bulundu
ve İzmir haritalarına işlendi. Biz de
planlarımıza bu fayları dahil ettik.
Çalışmalarımızı Büyükşehir’e aktardık.
Büyükşehir’le birlikte bütün kentin
planları, bu diri faylar gözetilerek tekrar
ele alınıyor. Hatta bu cuma da 1/25 bin
nazım toplantısı İzmir Büyükşehir
Belediyesi’nde, ilçemizle birlikte
yapılacak.” (Haber Merkezi)

Balkan derneklerinden
Balkan panoraması
Buca Belediyesi’nin desteğiyle, Balkan
Strateji Geliştirme ve İş Birliği Derneği
tarafından düzenlenen “Kosova: Geçmiş,
Bugün, Gelecek” başlıklı panelde Balkan
coğrafyasının tarihsel derinliğini ve
güncel meselelerini ele alırken, çok
sayıda sivil toplum kuruluşunun iş
birliğiyle hayata geçirildi. Panelin
paydaşları arasında Buca Genç Rumeli
Kanatlar ve Civar Köyleri Derneği, Buca
Selanik ve Balkan Muhacirleri Derneği,
Buca Kozağaç Gençlik Derneği, Gültepe
Makedonya Göçmenleri Derneği, Rodos
İstanköy Oniki Ada Türkleri Derneği ve
Çameria Arnavutları Derneği yer aldı.
Panelde Balkan Strateji Geliştirme ve İş
Birliği Derneği Başkanı Doç. Dr. Bilgin
Çelik, 1389’daki I. Kosova Savaşı’ndan
başlayarak Balkan Savaşları'na kadar
uzanan dönemi tarihsel bir çerçevede
değerlendirdi. Dernek Başkan Yardımcısı
Prof. Dr. Murat Necip Arman ise Balkan
Savaşları sonrası Kosova’nın geçirdiği
siyasi ve hukuki dönüşümleri ele alarak,
uluslararası hukuk bağlamında geleceğe
yönelik olasılıkları tartıştı. 
(Haber Merkezi)

BUCA’DA “ÇÖLYAKLILAR”A EN ŞİFALI DESTEK
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Çiğli’de Köyiçi’nin kentsel 
dönüşümü halka sorulacak
Mecliste konuşan Belediye Başkan Yıldız, “Köyiçi’nde vatandaşlarımızla birlikte
karar alacağız. Oylamayla en fazla destek alan projeyi hayata geçireceğiz” dedi
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Denizcilik ve Kabotaj Bayramı’nın 99.yılı
denizci kent Foça Cumhuriyet Meydanı’ndaki
Atatürk Anıtı önünde düzenlenen törenle
kutlandı. Törene Foça Kaymakam vekili Kınık
Kaymakamı Onur Alimoğlu, Amfibi Görev
Grup ve Garnizon Komutanı Tümamiral Nihat
Baran, Foça Liman Başkanı Levent Karalom,
ilçede görevli bazı askeri ve sivil protokol
üyeleri, gaziler, bazı STK temsilcileri ve
vatandaşlar katıldı. Açış konuşmasını yapan
Liman Başkanı Levent Karalom, “Bugün, 1
Temmuz 1926'da, Nakliyat-ı Bahriye ve
Limanlar ile Karasuları Dahilinde İcra-i Sanat
ve Ticaret Hakkındaki Kanunun yürürlüğe
girişinin 99.yılı. Türkiye Cumhuriyetinin Mavi
Vatan addedilen alanlarında, deniz taşımacılığı,
kılavuzculuk,  römorkörcülük, balıkçılık,  dalış
ameliyesi, palamar hizmetleri, limanlar,
tersaneler ve bilcümle denizcilik hizmetleri
yabancı ülke vatandaşlarından alınarak,
Türkiye Cumhuriyeti vatandaşlarına verilmiştir.
Bizlere bugünleri kazandıran, başta ulu önder
Mustafa Kemal Atatürk ve onun silah
arkadaşlarına, aziz vatanın kara toprağını asil
kanlarıyla sulamış kahraman şehitlerimizle
beraber, Mavi Vatan’ın serin sularını al

kanlarıyla kırmızıya boyamış deniz
şehitlerimizi minnetle anıyor,
gazilerimize saygılar
sunuyorum” dedi. Foça
Kaymakam vekili Kınık
Kaymakamı Onur
Alimoğlu ise
konuşmasında
yangınlarla boğuşan
ülkemizin geleceği için
dikkatli olmamız
gerektiğini vurguladı.
Onur Alimoğlu; “Bizler üç
tarafı denizlerle çevrili olan
aziz vatanımızı, cennet
vatanımızı, mavi vatanımızı ve
yeşil vatanımızı çok seviyoruz. Bu
vatanın her bir paydaşıyla sahip
olduğumuz bu değerleri, bu güzellikleri,
sizlerle birlikte korumak istiyoruz. Sahip
çıkmak istiyoruz. Geleceğimiz olan
nesillerimize en güzel, en yaşanabilir şekilde
bırakmak istiyoruz. Bu vesileyle hep beraber,
gerek mavi gerek yeşil vatanımıza, vatanımızın
her bir karışına, değil izmarit atmak, değil çöp
atmak, toz dahi kondurmamalıyız. Bunu da en

güzel, en kararlı, en basiretli ve
ferasetli ve farkındalık seviyesi

en yüksek şekilde
yapacağımıza inanıyorum”

dedi. Konuşmaların
ardından protokol ve
davetliler Foça
Müftüsü Mustafa
Atilla’nın yaptığı
duanın ardından Deniz
Şehitlerini Anma ve
Saygı çelengi denize

bırakıldı. Protokol
üyeleri, Foça Liman

Başkanlığı önünde, altışarlı
iki takım oluşturarak

geleneksel denizcilik
yarışmalarından Halat Çekme

Yarışı yaptılar. Kaymakam Onur
Alimoğlu’nun bulunduğu ekibin kazandığı
yarışmanın ödülü kutlamalara katılan bir gaziye
takdim edildi. Kutlama programı, Foça
Belediye Başkanı Saniye Bora Fıçı'nın da
katılımıyla,  akşam saatlerinde gerçekleştirilen
geleneksel denizden tabak çıkarma ve yüzme
yarışlarıyla tamamlandı. (Haber Merkezi)

Konak Belediyesi, Gültepe
Kültür Merkezi Cemevi’nde
Muharrem ayı dolayısıyla oruç
açma yemeği düzenledi. Yemekte
Başkan Nilüfer Çınarlı Mutlu’nun
yanı sıra Alevi Kültür Dernekleri
Konak Şube Başkanı İlhan
Topçuoğlu ve Yönetim Kurulu
Üyeleri, Cumhuriyet Halk Partisi
Konak İlçe Başkanı Ozan Ali
İlgazi, Konak Belediye Meclis
Üyeleri, belediye bürokratları ve
çok sayıda vatandaş yer aldı.
Dualarla açılan orucun ardından
tüm vatandaşlara yemek ikram
edildi. Konak Belediye Başkanı Nilüfer Çınarlı
Mutlu, katılım gösteren herkese teşekkürlerini
ileterek, “Muharrem ayı vesilesiyle Gültepe
Kültür Merkezi Cemevi’nde canlarla bir araya

geldik, lokmamızı ve soframızı paylaştık. Birlik ve
dayanışmanın büyüdüğü, tutulan oruçların ve
edilen duaların Hakk katında kabul olduğu bir
Muharrem ayı diliyorum” dedi. (Haber Merkezi)

Bayındır İlçe
Müftülüğü’nün 2025 Yılı
Yaz Kur’an Kursu açılış
programı Hacı Sinan
Camii Külliyesinde
gerçekleştirildi.
Proğrama İl Müftüsü
Sayın Sinan Kazancı,
Bayındır Kaymakamı
Murat Mete, Belediye
Başkanı Davut Sakarsu, AK Parti İlçe Başkanı
Mehmet Gelir, protokol ve davetliler katıldı. Sosyal
medya hesabından paylaşım yapan Başkan Sakarsu,
“İlçemiz Hacı Sinan Camii’nde, Bayındır İlçe

Müftülüğümüz tarafından
düzenlenen 2025 Yılı Yaz
Kur’an Kursu açılış
programına katılım
sağladım. İlçe
protokolümüz ve İzmir İl
Müftümüz Sayın Sinan
Kazancı’nın da
katılımlarıyla, evlatlarımızın
hazırladığı birbirinden

güzel gösterileri izledik. Programa emek veren tüm
öğrencilerimizi ve kıymetli hocalarımızı kutluyorum”
dedi. Kursiyer öğrencilerin gösterileri törene damga
vurdu. (Haber Merkezi)

Kuşadası’nda coşku
dolu Kabotaj bayramı

Kuşadası’nda 1 Temmuz Denizcilik ve
Kabotaj Bayramı, düzenlenen tören ve
çeşitli etkinliklerle kutlandı. Kutlamalar
kapsamında Atatürk Anıtı’na çelenk
sunulmasının ardından römorkörle
denize açılan protokol üyeleri, deniz
şehitleri anısına da Kuşadası Körfezi’ne
çelenk bıraktı. 1 Temmuz Denizcilik ve
Kabotaj Bayramı, tüm Türkiye’de olduğu
gibi Kuşadası’nda da kutlandı.
Kutlamalara Kuşadası Kaymakamı
İbrahim Keklik, Kuşadası Belediye
Başkan Vekili Mehmet Sarıdedeoğlu,
Kuşadası Liman Başkan Vekili Önder
Eyigün, Kuşadası İlçe Emniyet Müdürü
Mehmet Ali Berksoy ile Sahil Güvenlik
Komutanlığı ve Kuşadası Liman
Başkanlığı personeli katıldı. Liman
Başkanı Vekili Önder Eyigün, denizciliğin
önemine değinerek “Türkiye 3 tarafı
denizlerle çevrili bir ülke. Bu nedenle
denizcilik ülkemizde çok önemli bir
faaliyet. İlçemiz Kuşadası da denizi ile
tüm dünyaya ün salmış önemli bir turizm
merkezi. Kuşadası’nda Kabotaj
Bayramı’nı büyük bir coşkuyla
kutlamanın mutluluğunu yaşıyoruz” 
diye konuştu. (Haber Merkezi)

Bornova Belediyesi, 2 Temmuz 1993’te
Sivas’ta Pir Sultan Abdal’ı Anma etkinlikleri
için bir araya gelen, aralarında Türkiye’nin
önde gelen aydın ve sanatçılarının da
bulunduğu 35 kişinin yakılarak öldürüldüğü
Madımak Katliamı’nı, Metin Kahraman’ın
şarkılarıyla andı. Alevi Güç Birliği Platformu
işbirliğiyle Aşık Veysel Rekreasyon Alanı
Açıkhava Tiyatrosu’nda düzenlenen
konserde, Metin-Kemal Kahraman’ın çok dilli
repertuarı ve kendine özgü yorumuyla
seslendirdiği eserler Bornovalılara duygu
dolu anlar yaşattı. Etkinlikte konuşan İzmir
Büyükşehir Belediye Meclisi CHP Grup
Sözcüsü ve Bornova Belediye Meclisi Grup
Başkanvekili Av. Yağmur Yurdakul Özkan,

Madımak’ta katledilenlerin özgürlükten yana,
çağdaş, bilime ve sanata ömrünü adamış
aydınlar olduğunu vurguladı. Özkan şunları
söyledi: “Madımak’ta katledilenler Pir
Sultan’ı anmak için oradaydılar. Karşılıklı
fikir alışverişinde bulunacak, birkaç türkü
söyleyecek ve semah döneceklerdi.
Karşılarında ellerinde benzin bidonlarıyla
insanları yakmak için toplanan insanları
buldular. Ne yazık ki Madımak
memleketimizin aydınlık yüzlerine mezar
oldu.” Geçtiğimiz günlerde gerçekleştirilen
“2 Temmuz Ozanlar Diyarı Oratoryosu” ile
başlayan anma programı, protest müziğin
güçlü sesi Metin Kahraman’ın konseriyle
sürdü. (Haber Merkezi)

MADIMAK ANMASINDA DUYGU DOLU ANLAR
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Girit’in
gidişi

Osmanlı’nın en zor günleriydi.
Rumlar Korakas liderliğinde

ayaklanmış, Türk Ordusu diğerleri gibi o
isyanı dabastırmıştı.

Araya hemen dönemin sözde abileri
girdi. İngiltere ile Fransa.

Koskoca Girit bu. Hiç Yunanistan’a
bırakılır mı? Dediler.

Ağzımıza bir kaşık bal çaldılar.
Ama hani şöyle küçük bir açılım da

şart. 
Sen hele bir “Umumi Af” ilan et.
Bak halk da yoksul.
Koskoca Devlet-i Aliye 2 yıl kadarcık

vergi almasa ne olur ki?
Eee.. Olsun bari.
Bi de şey var. Hani Vali var ya!  
Yardımcılarından biri müslüman, biri

Rum olsa.
Ne çekiniyorsun canım.
Nasılsa Vali’yi sen atayacaksın.
Haa. Bi de şu dil meselesi var. Bunlar

cahil paşam. Bi şeyden anlamıyorlar. 
Hiç değilse yazışmalarda Türkçe

zorunluluğunu kaldırsak. Ne dersin?
-Tamam dedik.
Girit Osmanlı’da kalacaksa eğer.
İsyan bitti. Türkler rahatladı. Herkes

işine gücüne geri döndü.
Tabi göstermelik.
1878’de Osmanlı Ruslara yenilince;

silahlar yeniden ateşlendi.
Türk köyleri basıldı. Evler, tarlalar

ateşe verildi.
Ordumuz yine isyancıların üstüne

yürüdü.
Şak. İngiltere, Fransa, Rusya, İtalya.  
Hepsi birden arabuluculuğa soyundu.
Bu iş böyle yürümez canım.
Girit’e özel imtiyazlar tanınsın.
Mesela?
-Vali sadece Müslümanlardan

seçilmesin.Eee..
-Meclis nüfusa oranlansın ( Rumlar

49/31 fazla çıkıyor)
-Meclis ve mahkemede Rumca

kullanılsın.
Eee. Türkçe. Ha onu resmi evraklarda

Rumcanın yanında kullanalım bari.
Ha! Son bir şey asayişi sağlayan

jandarma var ya! O da yerel halktan
seçilsin.

Çaresiz “tamam” dedik. Yeter ki akan
kan dursun. 

Toprağımız elimizde kalsın.
Ee. N’oldu peki?
Çok geçmeden. 3. Aşamaya geçildi.
1896’da büyük bir isyan daha patladı.

Ada adeta yanıyordu. 
Silahlı Rum çeteler artık sokak

ortasında güpe gündüz müslüman avına
çıkıyor, kan gövdeyi götürüyordu. Hanya
ve Resmo’da 60 bin Türk kurtarılmayı
bekliyordu.

Malum ülkeler yine devreye girdi. 
Önce adaya zıhlılarını yolladılar sonra

da İstanbul’a yeni açılım metnini.
Bu kez şartlar daha ağırdı.
-Vali kesinlikle Hristiyan olacak.
-Adada karışıklık çıkması halinde Vali,

batıdan asker ve silah yardımı
isteyebilecek.

-Acil genel af ilan edilecek.
-Memurların en az 3’te biri Hristiyan

olacak.
İstanbul buna da çaresiz” tamam” dedi.
Ama bardak taşmıştı. “Bu işi kökünden

çözmek lazım” diye düşündü Sultan
Abdülhamit.

1897’de Yunanistan’a savaş açtık.
Mehmetçik 1 ay gibi kısa bir sürede
Yunan Ordusu’nu perişan etti.
Askerlerimizin önünde hiçbir kuvvet
kalmamıştı. Atina’ya yürüyecektik ki
araya malum ülkeler girdi.

Türk Ordusu durdu. Müzakereler
başladı.

Bırakın bir avuç toprağı, savaş
tazminatı bile alamadık.

Peki Girit’te ne oldu?
“Türkler adada Rumları kesecek” diye

yaygara kopardılar. Hristiyan Vali
Avrupa’dan asker istedi.

Sözde barış havarileri adaya asker
çıkardı.

1898’de Türk askeri adadan çekildi.
1910’da Girit Meclisi Yunanistan ile

birleşme kararı aldı.
1913’te Girit elimizden kuş olup uçtu

gitti.
Gelelim “Terörsüz Türkiye”

meselesine.
Bu bayrağa, bu toprağa canıyla, kanıyla

bağlı hangi Türk vatandaşı bu slogana
karşı çıkabilir ki; elbette barış olsun.
Terör dursun. 100 milyon insanımız, bin
senedir olduğu gibi barış içinde yaşasın.

Şayet amaç kardeşlikse sonuna kadar.
Ama peki ya niyet bambaşkaysa?
Korkmayın! Ona da devletimiz

müsaade etmez.

UĞUR

KIRMIZI DAKTİLO
KADİRmedyaup@gmail.com
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Foça Kaymakam vekili Onur

Alimoğlu, kabotaj bayramında,
“Vatanımızın her bir karışına,
değil izmarit, çöp atmak, toz
dahi kondurmamalıyız” dedi

Onur 
Alimoğlu

Mutlu ‘birlik sofrasında’ 
canlarla bir araya geldi

Nilüfer 
Çınarlı 
Mutlu

Nilüfer 
Çınarlı 
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MİNİK KURSİYERLERİ KUTLADI
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BÜLENT
ÖZGEN

Dünya, her geçen gün artan çevresel
sorunlarla mücadele ediyor. İklim krizi, kuraklık,
kirlilik ve biyolojik çeşitlilik kaybı gibi büyük
problemler, sadece uzmanların değil, toplumun
tamamının dikkatini gerektiriyor. Ancak bu
sorunlara karşı harekete geçmek için büyük
projeler veya resmi kampanyalar beklemek
zorunda değilsiniz. Son zamanlarda, birçok
ülkede ve şehirde ortaya çıkan çevre dedektifleri
olarak adlandırılan gönüllü gruplar, çevresel
tahribatı sessizce gözlemleyip kaydediyor ve
farkındalık yaratmak için yaratıcı yöntemlerle
topluma gösteriyorlar. Bu dedektifler, çevreyi
koruma görevini geleneksel yöntemlerin
ötesinde, fark edilmesi zor sorunları simgesel
işaretlerle ortaya koyarak gerçekleştiriyor.

KİMDİR, NASIL ÇALIŞIRLAR?
“Çevre dedektifleri” terimi, resmi bir kuruluş

veya otoriteye bağlı olmaksızın, çevresel
sorunları yerinde tespit eden, belgeleyen ve
topluma duyurmaya çalışan gönüllü bireyler
veya gruplar için
kullanılıyor. Bu
kişiler, doğayı tehdit
eden atıklar, su
israfı, hava kirliliği,
doğa tahribatı gibi
olumsuzlukları
gözlemleyerek,
bunları yaratıcı ve
sessiz yöntemlerle
kamuoyuna aktarıyor.
Çevre dedektifleri,
doğaya duyarlı, çevre
bilincine sahip ve
gönüllülük esasına
dayanan bireylerden
oluşan geniş ve kapsayıcı bir topluluktur. Katılım
için belirli bir yaş sınırı yoktur; çocuklardan
gençlere, yetişkinlerden emeklilere kadar herkes
bu hareketin bir parçası olabilir. Özellikle şu
gruplar aktif rol alır:

Çocuklar ve gençler: Çevre eğitimleri ile
teşvik edilerek doğaya karşı sorumluluk bilinci
kazanırlar.

Genç yetişkinler: Aktif saha gözlemleri,
farkındalık kampanyaları ve organizasyonlarda
rol alırlar.

Orta yaş ve
emekliler: Deneyim ve
bilgi aktarımı yapar,
rehberlik ve
koordinasyon sağlar.

Sivil toplum üyeleri
ve çevre gönüllüleri:
Sosyal ağları kullanarak
etkinlikleri yaygınlaştırır
ve toplumsal farkındalık
oluşturur.

TEMEL GÖREVLERİ 
Çevresel gözlem ve

belgeleme: Bulundukları
çevredeki kirlilik, doğa

tahribatı, su ve
enerji israfı gibi sorunları tespit eder,
fotoğraf ve video ile belgeleyerek
kayıt altına alırlar.

Farkındalık yaratma:
Tespit ettikleri sorunları

simgesel ve yaratıcı yöntemlerle (etiketleme,
görsel işaretler, sosyal medya paylaşımları vb.)
topluma duyururlar.

Toplumsal katılımı teşvik etme: Çevre
bilincini artırmak için eğitimler, atölyeler ve
kampanyalar düzenler, daha fazla gönüllüyü
harekete geçirirler.

İş birliği geliştirme: Yerel yönetimler, sivil
toplum kuruluşları ve eğitim kurumlarıyla
iletişim kurup çevre sorunlarının çözümünde
destek sağlarlar.

Sürekli izleme: Belirli bölgelerde düzenli
olarak çevre durumunu izler, olası yeni sorunları
hızlıca tespit ederler.

ORGANIZASYON YAPISI
Çevre dedektifleri genellikle resmi bir kurum

çatısı altında toplanmasa da, sürdürülebilirlik ve
etkinlik için aşağıdaki organizasyon yapıları
önerilir:

Liderlik ve
koordinasyon:
Hareketin sahada
organize edilmesi
için gönüllüler
arasında seçimle
belirlenen lider
veya liderler grubu
bulunur. Bu
liderler çalışma
programları
hazırlar,
gönüllüleri
organize eder ve
dış kurumlarla
iletişimi yürütür.

Çalışma grupları: Gözlem,
farkındalık kampanyaları, eğitim ve iletişim gibi
farklı alanlarda uzmanlaşmış küçük çalışma
ekipleri oluşturulur.

İletişim kanalları: Sosyal medya, e-posta
grupları ve yerel toplantılar aracılığıyla
gönüllüler arasında sürekli bilgi akışı sağlanır.

Resmi iş birlikleri: Yerel yönetimler, okullar,
çevre STK’ları ile protokoller yapılabilir; böylece
dedektiflerin gözlem ve raporları resmi

kanallarda
değerlendirilir.

Eğitim ve gelişim:
Yeni gönüllüler için
düzenli eğitimler,
çevre ve izleme
teknikleri üzerine
seminerler organize
edilir.

Bu yapı, hem
bireysel
gönüllülüğün
özgürlüğünü
korur hem de
hareketin
etkinliğini ve

sürdürülebilirliğini artırır.
Çevre dedektifleri, bulundukları

mahallede veya şehirde doğrudan
gözlem yapar. Örneğin, kırık su
boruları, atıkların gelişigüzel

bırakıldığı

alanlar, gereksiz
ışık kullanımı,
çevreyi kirleten iş
yerleri ya da
plastik atıkların
yoğun olduğu
bölgeler incelenir.
Fotoğraf ve video
kayıtlarıyla
belgelenen bu
tespitler, daha
sonra uygun
şekilde
paylaşılır.

TOPLUMA
YANSIMALARI

Çevre
dedektiflerinin sessiz ama etkili çalışmaları,
toplumun çevre bilincini artırmada önemli rol
oynuyor. İnsanlar, günlük hayatlarında fark
etmedikleri ya da görmezden geldikleri çevresel
sorunları bu yöntemle doğrudan deneyimleyerek,
konunun ciddiyetini kavrıyorlar.

� Toplumsal farkındalık: Çevre sorunları
çoğu zaman soyut kavramlar olarak algılanır.
Ancak dedektiflerin yerleştirdiği sembolik işaretler,
çevre kirliliğini somutlaştırıyor ve herkesin
dikkatini çekiyor. Örneğin, bir parka bırakılan
plastik şişelerin yanına yerleştirilen küçük etiketler,
o alanın kirliliğine dair sessiz ama etkili bir uyarı
oluyor. Bu sayede, o çevrede yaşayanlar veya
ziyaretçiler doğayı korumak için daha duyarlı hale
geliyor.

� Davranış değişikliği: Bu farkındalık,
zamanla davranış değişikliklerine dönüşüyor.
İnsanlar daha az plastik kullanmaya, su ve enerji
tasarrufuna önem vermeye başlıyor. Çevre
dedektiflerinin gösterdiği küçük ama anlamlı
işaretler, bireysel ve
toplumsal
alışkanlıklarda
olumlu etkiler
yaratıyor.

� Sosyal
medya ve dijital
etki: Modern
iletişim araçları,
çevre
dedektiflerinin
çalışmalarını
geniş kitlelere
ulaştırmada
önemli bir araç
haline geliyor.
Özel olarak
açılan sosyal medya hesapları ve
hashtag kampanyaları, çevre bilincini yaymak için
kullanılıyor. Gönüllüler, tespit ettikleri sorunları ve
simgesel işaretlemeleri sosyal medyada paylaşarak
daha geniş kitlelere ulaşmayı
başarıyor.

� Toplumsal
katılımın

artması:  Çevre dedektiflerinin örnek alındığı
yerlerde, farklı yaş gruplarından

bireyler kendi
çevrelerinde benzer
gözlemler yapmaya ve
küçük eylemler
gerçekleştirmeye başlıyor.
Bu da daha geniş çaplı bir
çevresel hareketlenmeye yol
açıyor.

� Çevre dedektiflerinin
önemi üzerine görüşler:
Çevre bilimciler ve
sosyologlar, gönüllü çevre
gözlemcilerinin doğa koruma
çalışmalarındaki değerine
dikkat çekiyor. Resmi
kurumların denetim
kapasitesinin sınırlı olduğu

alanlarda, bu tür bireysel ve topluluk temelli
girişimlerin çevresel sorunların erken tespiti ve
toplum bilincinin artmasında önemli katkılar
sağladığı belirtiliyor.

Çevre bilimi alanında uzmanlar, sahada yapılan
gözlemlerin sadece kirlilik ve tahribatı ortaya
koymakla kalmadığını, aynı zamanda bireylerde ve
toplumda çevre sorumluluğunu artırdığını
vurguluyorlar.

Sosyolojik bakış açısıyla ise, bu tür hareketlerin
mikro düzeyde başlayan toplumsal değişimin
habercisi olduğu ve bireylerin kendi çevresinde
oluşturduğu farkındalığın, zamanla toplumsal
normlar haline gelebileceği ifade ediliyor. Bu
inisiyatiflerin sivil toplumun çevre üzerindeki
etkisini güçlendirdiği görülüyor.

� Başarı hikayeleri ve uygulama örnekleri:
Dünyanın farklı bölgelerinde, benzer gönüllü çevre
izleme girişimleri, somut sonuçlar elde etti.
Örneğin, bazı şehirlerde plastik atıkların yoğun

olduğu alanlarda yapılan sembolik
işaretlemeler, halkın
çöpleri doğru şekilde
atmasını sağladı ve temizlik
oranlarını yükseltti. Ayrıca,
su kaçaklarının
işaretlenmesi sayesinde
belediyelerin hızlı müdahale
etmesi mümkün oldu.

Ancak çevre dedektifleri, bulgularını
bağırarak veya pankartlarla değil, daha
yaratıcı yollarla ifade eder. Mesela,
tespit edilen çevre sorunlarının olduğu
yerlere sembolik küçük etiketler
yapıştırılır. Bu etiketler, çevre sorununu
kısa ve çarpıcı bir şekilde anlatan
simgeler veya renk kodları içerebilir.
Böylece, o alanlardan geçen herkes,
çevre sorununu görsel olarak fark eder
ve düşünmeye başlar.
SESSİZ VE SÜRDÜRÜLEBİLİR 

Çevre dedektifleri genellikle
anonimdir ve çatışmaya girmeden,
toplumsal huzuru bozmayacak şekilde
hareket eder. Onların amacı çevre
kirliliğini engellemekten çok, toplumun
çevreye karşı duyarlılığını artırmaktır.
Bu yöntem, bireylerin ve kurumların
kendi çevresine karşı daha bilinçli ve
sorumlu davranmasını teşvik eder.

SİMGESEL 
TEŞHİR 

YÖNTEMLERİ
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'Güncel SGK Uygulamaları ve
Geleceğin Çalışma Biçimleri'
başlıklı seminer, Final Danışmanlık
Kurucu Ortağı, SGK Eski
Başmüfettişi ve Ankara, İzmir,
Manisa SGK Eski İl Müdürü
Yavuz Kurt'un katılımıyla EGİAD
Dernek Merkezi'nde
gerçekleştirildi. EGİAD Yönetim
Kurulu Başkan Vekili İlker
Erdiliballı'nın açılış konuşmasıyla
başlayan seminerde; sosyal
güvenlik mevzuatındaki güncel
gelişmeler, hibrit ve uzaktan
çalışmanın SGK boyutu, teşvik
sistemleri, işverenlerin dikkat
etmesi gereken yeni yükümlülükler
ve gelecekteki istihdam modelleri

gibi başlıklar ele alındı.
İlker Erdiliballı yalnızca

teknolojik değil, aynı zamanda
demografik, sosyal ve hukuki
değişimlerin de iş dünyasını köklü
şekilde etkilediğini belirterek şu
ifadeleri kullandı: “Yeni kuşakların
iş yapma anlayışları, yaşam tarzları
ve beklentileri, çalışma hayatını
baştan sona dönüştürüyor. Bu
dönüşüm, sadece iş modellerini
değil; SGK mevzuatından teşvik
uygulamalarına, denetim
süreçlerinden prim
yükümlülüklerine kadar geniş bir
alanı etkiliyor. İşverenlerin bu yeni
düzene uyum sağlayabilmesi, sosyal
güvenlik sistemine daha dikkatli ve
proaktif bir yönetim anlayışıyla
yaklaşmalarını zorunlu kılıyor."

Erdiliballı ayrıca Türkiye'de iş

gücünün yaklaşık yüzde 35'inin
esnek çalışma modelleriyle
istihdam edildiğine dikkat çekerek,
bu değişimin kalıcı hale gelmesinin
SGK yükümlülükleri ve teşvik
sistemlerini de yeniden
şekillendirdiğini ifade etti. İlker
Erdiliballı, EGİAD'ın vizyonunu
şöyle özetledi: “Bizler, sadece
güncel gelişmeleri takip eden değil;
üyelerimizi geleceğe hazırlayan bir
vizyonla hareket ediyoruz. Çünkü
biliyoruz ki bir iş insanının başarısı,
yalnızca mali tablolarla değil;
hukuki güvenlik, çalışan
memnuniyeti ve kurumsal
sorumluluk bilinciyle de ölçülür."

Yavuz Kurt'un kapsamlı
sunumuyla devam eden seminerde,
SGK mevzuatında sık değişen
uygulamaların işveren açısından

doğurduğu riskler, teşviklerin etkin
ve doğru biçimde kullanılmasının
yolları ve geleceğin insan
kaynakları planlamasında dikkat
edilmesi gereken unsurlar ayrıntılı
şekilde ele alındı. Katılımcılar,
konuşma sonunda yönelttikleri
sorularla güncel sorunlara dair
pratik yanıtlar da alma fırsatı
buldu. EGİAD, bu tür etkinliklerle
üyelerini yalnızca bilgilendirmeyi
değil, aynı zamanda dönüşen
çalışma hayatına hazırlamayı da
amaçlıyor. Seminerin sonunda,
EGİAD'ın çevre duyarlılığını
yansıtan anlamlı bir jestle, EGİAD
Sakız Ağacı Korusu Projesi
kapsamında Yavuz Kurt adına
bağışlanan sakız fidanının
sertifikası kendisine takdim edildi.
(DHA)

Migros, yerli ürünlerin
üretim ve satışına verdiği
katkılara bir yenisini ekledi.
Türkiye’nin patates üretim
merkezlerinden biri olan
Niğde’de yerli üretimin
artırılmasına destekleyen
Migros, İyi Tarım ve Organik
Tarım kriterlere uygun şekilde
üretilen ürünlerini satışa
taşıyacak. Migros bu
kapsamda; Niğde Valiliği
koordinasyonunda, İl Tarım ve
Orman Müdürlüğü, Patates
Araştırma Enstitüsü
Müdürlüğü, ZZEF ve Gürata

ile Niğde’nin tarımsal
potansiyelini daha geniş
kitlelere ulaştırmak ve
sürdürülebilir üretimi
desteklemek amacıyla önemli
bir iş birliği protokolüne imza
attı. 

Protokol çerçevesinde,
Tarım ve Orman Bakanlığı
kayıt sistemine dahil
üreticilerin kooperatifler ve
birlikler aracılığıyla
gerçekleştireceği üretimin
desteklenmesi, yerli ve milli
patates çeşitlerinin üretiminin
artırılması, kalite

standartlarının yükseltilmesi ve
ulusal pazara sunulması
hedefleniyor. Üretim
planlaması, eğitim ve teknik
destek süreçleri ise İl Tarım ve
Orman Müdürlüğü ile Patates
Araştırma Enstitüsü
Müdürlüğü tarafından
yürütülecek. Bu iş birliği ile
Migros, sürdürülebilir tarım
anlayışının yaygınlaştırılması,
küçük aile işletmelerinin
güçlendirilmesi ve Niğde’nin
tarımsal üretim gücünün ulusal
ölçekte değer bulmasına katkı
sağlıyor. (Haber Merkezi)

Köprübaşı’nda balıkçılar 
‘VİRA BİSMİLLAH’ dedi

Migros’tan yerli patatese ve 
sürdürülebilir üretime destek

Manisa’nın Köprübaşı ilçesinde
balıkçılar 1 Nisan’da başlayan balık avı
yasağı 1 Haziran’da açılması gerekirken
Kurban Bayramı’na rastlamasından
dolayı gecikmeli olarak 30 Haziran
itibarıylasona erdi. İlçedeki balıkçılar
Demirköprü Baraj Gölü sularında ağ
atmak için ‘Vira bismillah’dedi.
Köprübaşı Balıkçılık Kooperatifi
Başkanı Ramazan Uysal, "Ülkemiz
balıkçılık mevzuatına göre, ilçemiz iç
sularda 1 Nisan 2025 tarihinde başlayan
av yasağı, 1 Haziran 2025 tarihinde sona
erdi. Sezon açılışı Kurban Bayramı’na
denk gelmesi nedeniyle gecikmeli
olarak balıkçılar ağlarını avlak
sahalarına attılar. Sezonun hayırlı ve
bereketli geçmesi diliyorum”dedi.
Köprübaşı Balıkçılık Kooperatifi olarak
56 üyelerinin bulunduğunu hatırlatarak,
“Motorların bakımı, balık ağlarının
örülmesi gibi eksiklerimizi tamamladık.
Teknelerimizin boya ve bakımını yaptık.
Sezona hazır hale geldik” dedi.
Demirköprü Barajı’nda 17 yıldır eşi ile
birlikte balıkçılık yapan 2 çocuk annesi
Ümmühan Muzmur, sezonun kazasız,
belasız, hayır ve bereket getirmesini
temenni ettiklerini söyledi. Demirköprü
Barajı’nda balıkçılar sazan, levrek ve
yayın balığı avlıyor. Ramazan Uysal
Başkanlığında, Halim Kaya Başkan
Yardımcısı, Özcan Yılmaz Muhasip
olarak görev yapıyor. (Haber Merkezi)

Türkiye İhracatçılar Meclisi (TİM) Başkanı
Mustafa Gültepe, geçen ay en çok ihracat
yapılan ülkelerin sırasıyla Almanya, ABD,
Birleşik Krallık, İtalya ve Fransa olarak
sıralandığını belirterek, "57 ülkede yüzde
50'nin, 108 ülkede yüzde 10'un üzerinde artış
kaydettik. Genel tabloda ise 134 ülkeye
ihracatımızı artırdık" dedi. Gültepe, yeni
pazarlar bulmak için heyet programlarına
devam ettiklerini belirterek, haziranda
Mozambik ve Özbekistan'a heyet
düzenlediklerini, temmuz ve ağustosta da
Kamerun, Nijerya, Güney Kore ve Avustralya
programlarının olduğu bilgisini verdi. (AA)

Gültepe: 134 ülkeye 
ihracatımızı artırdık

Ticaret Bakanı Ömer Bolat, ihracatın
haziranda geçen yılın aynı ayına göre yüzde 8
artışla 20,5 milyar dolara ulaştığını
belirterek, "Bu yüzde 8'lik artış son bir yılın
en yüksek aylık artış oranı olarak tarihe
geçmiş oldu" dedi. Bolat, son 25 ayın 14'ünde
aylık rekor kırdıklarını, 18'inde artış
sağladıklarını kaydederek, "Haziran itibarıyla
yıllık ihracatımızda rekor rakam olan 267
milyar dolara ulaşmış olduk. Yüzde 3,2 artış
demek. 1 Ocak'ta 261,8 milyar dolardan
devraldık 5,2 milyar dolar artırarak 267
milyar dolara hep birlikte sizlerle ulaştırmış
olduk" diye konuştu. (AA)

Rekor rakam olan 267 
milyar dolara ulaştık
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Sivil havacılıkta
güçlü iş birliği  

Ulaştırma ve Altyapı Bakanı Abdulkadir
Uraloğlu, Sivil Havacılık Genel Müdürlüğü
(SHGM) ile Moritanya İslam Cumhuriyeti
Sivil Havacılık Ulusal Ajansı arasında, sivil
havacılık alanında kapsamlı bir iş birliği
mutabakatı imzaladıklarını belirtti.
Uraloğlu, Türkiye-Moritanya iş birliğinin,
her iki ülkenin sivil havacılık sektörlerinde
kapasite geliştirme ve uluslararası
standartlara uyumun güçlendirilmesi
açısından da önemli katkılar sunacağını
aktardı. (AA)

867 ilaç daha geri 
ödeme listesinde

Sosyal Güvenlik Kurumu (SGK) son 2 yılda
geri ödeme listesine dahil ettiği toplam 867
yeni ilaçla, başta kanser ve diyabet
hastalıklarının tedavi süreçlerine destek
sağladı. SGK, belirli aralıklarla ve dönemsel
ihtiyaçlar doğrultusunda yaptığı
düzenlemelerle, vatandaşlara eşit, adil ve
sürdürülebilir sağlık hizmeti sunmaya
devam ediyor. SGK, geri ödeme listesine
aldığı yeni ilaçlarla bir yandan hastaların
maddi yükünü azaltırken, diğer yandan da
tedavi sürecini hızlandırıyor. (AA)

15 kurum için yeni
soruşturma açıldı

Rekabet Kurulu, zirai ilaç ve/veya
tohumculuk pazarında faaliyet gösteren 12
teşebbüs ve 3 meslek birliği hakkında
soruşturma açılmasına karar verdi.

Rekabet Kurumunun internet sitesinde
yer alan açıklamaya göre Kurul, ön
araştırma sürecinde, teşebbüslerin
rekabete hassas bilgi paylaşımında bulunup
bulunmadıkları ve çalışan ayartmama gibi iş
gücü pazarını sınırlayıcı anlaşmalara taraf
olup olmadıkları yönündeki iddiaları
araştırdı. (AA)

Mustafa 
Gültepe

Ömer
Bolat

Abdulkadir
Uraloğlu

Sosyal güvenlikte güncel
gelişmeler konuşuldu

EGİAD’ın
düzenlediği

seminerde hibrit ve
uzaktan çalışmanın
SGK boyutu, teşvik

sistemleri,
işverenlerin dikkat

etmesi gereken yeni
yükümlülükler gibi
başlıklar masaya

yatırıldı
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Ege Üniversitesi Tıp Fakültesi Temel Tıp Bilimleri
Bölümü Biyoistatistik ve Tıbbi Bilişim Anabilim Dalı
öğretim üyesi Doç. Dr. Aslı Suner Karakülah’ın
yürütücülüğünü yaptığı “İstatistik Okuryazarlığını
Sağlamaya ve İstatistik Kaygısını Azaltmaya Yönelik
Yapay Zeka Dil Modeli Destekli Bir Biyoistatistik
Dersinin Tasarlanması” başlıklı proje TÜBİTAK
1002-A Hızlı Destek Programı kapsamında
desteklenmeye uygun bulundu. Karakülah’ı tebrik
eden Rektör Prof. Dr. Necdet Budak, “Biyoistatistik
gibi karmaşık bir alanda öğrencilerin daha etkin bir
şekilde ders materyalini kavrayabilmesi ve
kaygılarının azaltılması için geliştirilecek modelin,
diğer projelere de ilham vereceğine inanıyorum”
dedi. (Haber Merkezi)

Yapay zeka projesine
TÜBİTAK’tan destek 

Bebekli aileler için tatil planı yapmak çoğu
zaman göz korkutucu olabiliyor. Ancak doğru
hazırlık ve bilinçli tercihlerle bu süreç hem
aileler hem de bebekler için keyifli bir deneyime
dönüşebiliyor. Uzmanlar, bebeklerin gelişimi
açısından yüzme gibi aktivitelerin faydalı
olabileceğini belirtirken, özellikle güneşten
korunma, uygun konaklama tercihi ve hijyen
konularına dikkat edilmesi gerektiğini
vurguluyor. Çocuk Sağlığı ve Hastalıkları
Uzmanı Dr. Hasan Çetinkaya, denizin havuza
göre daha hijyenik bir seçenek olduğunu
belirterek, bebeklerin sağlığı için ailelerin
mutlaka bazı temel ekipmanları yanlarında
bulundurması gerektiğini söyledi. (İHA)

Uzmanından bebekli 
tatilciye önemli uyarı

Yangında öncü araç
yaralıya uçan İHA
Yaşar Üniversitesi Endüstriyel Tasarım Bölümü öğrencileri hayatı kolaylaştıracak
çözümler üreten birbirinden ilginç mezuniyet projeleri büyük ilgi gördü

2024-2025 bahar döneminde
yürütülen mezuniyet projelerinin
yer aldığı "Endüstriyel Tasarım
Mezuniyet Projeleri Sergisi’nde,
öğrencilerin, geçtiğimiz senelerde
olduğu gibi çeşitli sektörlerden
firmalarla iş birliği yaparak
tamamladıkları 21 tasarım projesi
yer aldı. Kullanıcı ihtiyaçlarına
yanıt veren ve estetikle işlevselliği
bir araya getiren bu projeler,
ziyaretçilerden tam not aldı.
Öğrencilerin hem yaratıcılıklarını
hem de sektörel iş birlikleriyle
edindikleri deneyimi yansıttıkları
sergi, tasarım dünyasına umut
vadeden genç yetenekleri bir kez
daha gözler önüne serdi. Kaan
Gürbüz’ün Hidromek’in
danışmanlığıyla tasarladığı WF70
yangına ilk müdahale
aracı da işlevselliği ile
öne çıkan projelerden
biri oldu. Kaan
Gürbüz, “WF70
yangın bölgelerinde
devriye, öncü
müdahale ve
kurtarma görevleri
için yüksek mobiliteli
bir araç olma özelliği
taşıyor. Son yıllarda
yaşanan yangınlar,
olaya hızlı ve pratik bir
müdahalenin ne kadar önemli
olduğunu ortaya koydu. Projeyi
tasarlarken bu ihtiyacı
karşılamayı amaçladım” dedi.
Ahmet Cemil Önal’ın M-Art

Design firmasının
danışmanlığıyla tasarladığı
Otonom mini araç tabanlı acil
mobil şarj sistemi-Yeti işlevselliği
ile dikkat çeken projelerden biri

oldu. Ahmet Cemil Önal giderek
artan elektrikli araçların şarjı için
pratik bir çözüm sunmayı
hedeflediğini belirterek, “Yeti,
şehir içinde acil şarj ihtiyacı olan
elektrikli araçlara hızlı ve

erişilebilir şarj desteği sunan
otonom bir araç.  Yeti’ler şehir
genelinde stratejik noktalara
yerleştirilen şarj ünitelerinde şarj
olarak göreve hazır biçimde

bekler. İhtiyaç halinde aracın
önüne, yanına ya da arkasına
yanaşarak aracı şarj eder” dedi.
TUSAŞ danışmanlığında
yürüttüğü, savaş bölgeleri için
modüler medikal kit taşıyan

taktiksel yardım sağlayan insansız
hava aracı SAVGU’yu tasarlayan
Elifsu Celep de, “SAVGU,
çatışma bölgelerinde yaralılara
hızlı tıbbi müdahale için

tasarlanan, modüler medikal kit
taşıyabilen kompakt bir insansız
hava aracı. Projemin çıkış noktası
savunma ve havacılık sektörüne
katkı sağlamaktı” dedi.
(Haber Merkezi)

İç Hastalıkları Uzmanı Dr.
Edvin Murrja “Yaz mevsimi güzel
ama diyabet hastaları açısından bir
o kadar dikkat isteyen bir dönem.
Su kaybından ilaçların
saklanmasına dek birçok etken
diyabetliler için sorun olabiliyor.
Oysa basit ama etkili önlemlerle
sağlıklı ve keyifli bir yaz geçirmek
mümkün” dedi. Ülkemizde
yaklaşık her 8 kişiden birinin
diyabetinin olduğunu ama
çoğunun bunun farkında bile
olmadığını belirten Dr. Murrja
“Diyabet kontrol altına
alınmadığında; kalp-damar
hastalıkları, böbrek
yetmezliği, görme kaybı, sinir
hasarı gibi ciddi sorunlara
yol açabiliyor” diye
konuştu. Murrja,
“Karpuz, kavun, incir,
üzüm gibi yaz
meyveleri serinletici
ve çok cazip olabilir.
Ancak şeker oranları
yüksektir ve ölçüsüz

tüketildiklerinde kan şekerinde
ani yükselmelere neden olur.

Birçok kişi “doğal şeker”
diyerek sınırsızca meyve

yer ama diyabetli
bireyler için porsiyon
kontrolü çok önemli.
Özellikle karpuz gibi

glisemik indeksi yüksek

meyveler büyük dilimlerle
yendiğinde hızlı şeker yükselişi
yaratır. Ayrıca meyveleri tek
başına değil protein veya sağlıklı
yağ içeren yiyeceklerle birlikte
tüketmek kan şekerini daha
dengeli yükseltmeye yardımcı
olur” ifadelerini kullandı. 
(Haber Merkezi)
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Ergenlere
sorumluluk
bilinci nasıl
verilir?

Ergenlik dönemi, bireyin kimlik
geliştirme sürecinde kritik bir evredir.
Ergenler bağımsızlaşma eğilimi
gösterirken aynı zamanda, yönlendirmeye,
model almaya ve sınır çizmeye ihtiyaç
duyarlar. Bu dönemde sorumluluğun
bilinci atılır. Sorumluluk sahibi gençler
yetiştirmek, sadece bireysel gelişim için
değil toplumun geleceği içinde önemlidir. 

Ergenler genellikle kendi kararlarını
verme isteği taşır. Otoriteyle sınır
testlerine girerler. Ödül ve ceza gibi dış
motivasyonla geçiş yapmaya başlarlar.
Ergenlerde gelişimsel özellikler,
sorumluluk eğitimini hem zorlaştırır hem
de fırsat haline getirir. Bu yüzden ergenin
zihinsel, duygusal ve sosyal ihtiyaçlarını
göz önünde bulundurmak gerekir. Bir
ergenin sorumluluk bilinci geliştirebilmesi
için şu becerileri hedeflemesi gerekir: 

- Görev bilinci,
- Sonuçları sahiplenme, 
- Karar alma ve sonuçlarını kabul

etme, 
- Düzenli takip ve tamamlama,
- Başkalarına karşı yükümlülüklerini

fark etme. 
Peki, ergenlere nasıl yaklaşmalıyız ki

onların sorumluluk bilincini geliştirelim. 
Ergenler söylenenden çok görüleni

taklit eder. Ebeveynlerin ve yetişkinlerin
kendi sorumluluklarını nasıl yerine
getirdiği kritik bir mesaj taşır. Örneğin;
“Ben de işten eve gelince yorgun oluyorum
ama görevlerimi aksatmıyorum.”

Ergenlere birden büyük sorumluluklar
vermek yerine, aşamalı olarak yükümlülük
alanlarını genişletmek ergenin kendine
güvenini destekler. 

Örneğin evde ona yapabileceği düzenli
bir görev verin. Akşam yemeğinden sonra
masayı toplamak, evcil hayvan varsa
yemini değiştirmek gibi… 

Akademik sorumlulukları konusunda
ödevlerini takip etmesi sorumluluk alması
için sağlam ve küçük bir adım olacaktır.
Verilen harçlığı ay sonuna kadar
hesaplaması ve bütçesini ayarlaması
önemli bir sorumluluk görevi olabilir.
Ergenlere görev seçme ve yöntem
belirleme fırsatı sunmak sorumluluk
bilincini içselleştirmesi açısından
önemlidir. Örneğin; “Bu hafta hangi gün
alış veriş listesine yardım etmek
istersin?”.  “Odana nasıl bir düzen vermek
istersin.”… vs. Ergenlere sorumluluklarını
sürekli hatırlatıp müdahale etmek yerine,
sorumsuz davranışlarının doğal
sonuçlarını yaşamalarına izin vermek
öğrenme süreçlerini kalıcı hale
getirecektir. Örneğin: “Ödevlerini
yapmazsan öğretmenini arayıp geri
bildirim isteyeceğim.”  Ergenlerin yaptığı
sorumlulukları mutlaka fark edip, takdir
etmeyi ve ona güven veren mesajlar
iletmeyi unutmayın.  Ergenlere
sorumluluk vermek, onların her anını
kendi başlarına bırakmak anlamına
gelmemeli, gerektiğinde onlara rehberlik
edip; cesaretlendirmeyi unutmamalıyız.
Onları eleştirirken çözüm odaklı konuşma
yapmak daha etkili olacaktır.  Günümüzde
ergenler, özellikle ekran süresini ve
sosyal medyayı sınırsız bir şekilde
kullanmaktadır. Onlara dijital güvenlik
kuralları ve dijital dünyada kendini nasıl
yöneteceği konusunda rehberlik etmeyi
ihmal etmemeliyiz. 

Ergenlik, sorumluluk bilincinin
temellerinin atıldığı bir dönemdir. Bu
süreçte ebeveynlerin sabırlı ve kararlı
olmasında fayda vardır. Şu
unutulmamalıdır ki, sorumluluk eğitimi
öğretilen değil; yaşayarak içselleştirilen
bir süreçtir.

AYKAÇ

YAKIN İLİŞKİLER
MELEKmelek.aykac1@saglik.gov.tr
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Takımlar başardıysa, kazanınca, 'Birlik
beraberlik içinde kazanmışlardır, hakem
cillop gibidir, delikanlının şahıdır, tek
kalemde diğer maçlara gerek yok haftanın
hakemidir, TFF'ye MHK'ye İHK'ye
üşenmeden teşekkür mesajı gönderirler'.
Bugüne dek, 40 küsur yılda 'Kazandık ama
hakkımız değildi, attığımız iki gol ofsayttan,
penaltımız evlere şenlik nasıl verir hakem
temas bile yok, bizim 5 numara bariz gol
şansından atılmalıydı, atamadı, atmadı,
kaptan çok konuştu, sürekli ayar çekti,
dayılandı sarı kart bile göstermedi, itiraz
etmek istedik yapma diye ama boş ver
dedik' diyeni hiç görmedim. Dese bile ferdi
o da içinden, sessizlik. Dışarı vurmaz,
susar, formaya ihanet olarak görür.
Başkan ne der sonra, aman ha. İşinden
olur, kovulur. Ya kaybederse amanın, kaçın
oradan. Başkana, taraftara yaranmak için
taarruz başlar dört cepheden. 'İlk ve tek
suçlu hakemdir, hakemlerdir, yediklerinin
hepsi ofsayt, uzatmayı çok verdi onun
yüzünden golü yedik (oysa uzatma her iki
takıma da aynı sen de atabilirdin yediysen
kim suçlu hakem mi, 1-1 diyelim skor
rakibin attı 2-1 kazandı hakem berbat, sen
atabilseydin 2-1 sizin takım kazanacaktı
olmadı salla gitsin)'. 

Yok böyle bir dünya, bir oyun. 'Hakemler
mükemmel, kusursuz, hatasız değildir,
olamaz'. İnsanız hata yaparız, makine hata

yapmıyor mu, bozulmuyor mu? Siz hiçbir
bir dakika kadar pişen, harika çorba
gördünüz mü? Varsa da o çorba değildir.
Pişerse de içilmez. Hakem de öyle. Sabır
gerek. Deneme tahtası değilsiniz tamam
da. Hakemlik, Allah vergisi bir yetenektir,
tıpkı futbolculuk gibi. Maça çıka çıka daha
da iyi öğrenilir. Merak, istek, sevgiye
bakar. Her maçta öğrenilecek bir şeyler
çıkar. Futbolcu, teknik adam, saha
komiseri de öyle değil mi? Her maç bir
sınav. Bilmesi gerekmeyen biri seyirci
vardır, bir de başkan ile yönetim kurulu.
Diplomaya da gerek yok. Seyirci cebinden
para vermiştir, zaman harcar, nefes

tüketir, her zaman takımının kazanmasını
ister. Doğaldır, normaldir. Seyirciye lafım
olamaz, anamıza, bacımıza, manevi
değerlerimize küfür, hakaret
etmesinler yeter. Ya yöneticiler.
Gerisini fazlasıyla alacaktır. Para
vermiştir, para ile her şey olur
sanırlar. Bilmez ki topu filan liyakat
yok, sıfır. Seyirciyi de ayartan,
çıldırtan da onlardır. İnsan psikolojisi
işte, hakemlikte de böyle. Klasman
yükselince 'Başardım, hakkımdı,
harikayım, öğrendim bitti bu iş, beni
alan hocalarıma sonsuz
teşekkürlerimle'. Klasman düşünce
veya ona göre düşürülünce, hatta
aynı isimler liste dışı bırakınca
'Düşmedim düşürüldüm hakkımı
yediler öteki tarafta hesabını
soracağım, yazıklar olsun'. Futbol alt
tarafı bir oyun, anın tadını çıkarın adil
kalmaya çalış, yeter. 

GELİYORLAR, GELSİNLER
Hakemlerin avukatı değilim. Kötü, fesat,

art niyetli, peşin hükümlü insan olduğu
gibi, korkak, eyyamcı, işi bilmeyen, toptan
bihaber hakemler de yok değil. Merak
buyurmayın, bu gibileri bir daha
göremezsiniz. Kaybettiğinizdeki
hakemlerden bahsetmiyorum, belki

kazandığınız maçın hakemi öyle. Güllük
gülistanlık değildir, spor. Her şeyin bir
bedeli vardır. Her şey adalet, hak için.

'Büyük takım, küçük takım
yoktur', 'Zor maç kolay maç
yoktur'. İyi insan, iyi futbolcu,
iyi antrenör, iyi hakem vardır,
gerisi de teferruattır.
Klasmana yükselmek, bir
adım daha ilerlemek güzeldir.
Umut verir, mutlu eder.
Düşmek de var bunun içinde.
Gözlemci beğensin, seyirci
beğensin, basın medya
beğensin diye de maç
yönetilmez. Sen dosdoğru ol
doğru kal, eğilme bükülme
yeter. Muhtelif illerden genç
isimler, bir yere not edin, üç
yıla kalmaz. Başarılar
gençler, yolunuz bahtınız açık
olsun, çoğunuzu izledim,
tanıyorum, biliyorum, sordum
araştırdım. Göreyim sizi.

Alttaki isimler, akan ırmaktaki bir bardak
su misali, şimdilik bu kadar. Eren
Öksüzler, Elif Beyza Karagöz, Berke Ayça,
Serdar Yergün, Eşref Kurban, Semra
Doğan, Aybüke Güzel, Özlem Balkız, Eyüp
Özer, Yılmaz Doğan, Muhammet Eren
Göktaş, Mustafa Aksoy, Bülent Korkmaz,

Eminhan Özacar, Yiğit Yeksin, Soner Acar,
Osman Burak Kara, Doğukan Ekinci,
Hüseyin Batuhan Şahin, İlyas Mert Öztürk,
Metehan Çetin, Furkan Karaman, Batu
Arıbakır, Egehan Kaşıkçı, Eren
Özyemişçioğlu, Mehmet Can Koç, Gizem
Boyat, Serpil Elban, Nuri Can Balkaya,
Orhan Kıvrak, Fatma Kılıç, İshak Yıldırım,
Salih Öge, Mehmet Çevirgen, Abdullah
Volkan Aydın, Berkay Erdemir, Birkan
Altındaş, Burak Demirkan, Egemen Artun,
Erdal Yılmaz, Fevzi Erdem Akbaş, Hakan
Ergin, Hakan Ülker, Hakan Yurtseven,
Kaan Kara, Muhammed Selim Özbek,
Murat Kasap, Mustafa Hakan Belder,
Oğuzhan Gökçen, Seyfettin Alper Yılmaz,
Sinan Özcan, Tolga Akbaba, Yakup Özhan,
Yunus Emre Çakar, Yusuf Adnan
Kendirciler, Yücel Büyük vs... Gelişi güzel
yazdım, torpil, kayırma yok olamaz. Oysa o
kadar çoklar ki. Buraya sığmaz, başarı da
kaçınılmaz. Yaşasın adalet, hak eden
kazansın...

AYDINOĞLU 

METİN

Başarınca,
'Ben'

Kaybedince,
'Onlar'

aydinoglumetin@hotmail.com

BİRMETİN’DEN

Serdar Yergün

Yiğit Yeksin, Eminhan Özacar, Soner Acar

Ahmet Kaşıkçı, Egehan Kaşıkçı
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SONER Tolungüç, Kaf-Kaf'la
anlaşırsa 4.5 yıl sonra yuvaya dönecek.
Yeşil-kırmızılılarda daha önce 1996-
1997 sezonunda futbolcu olarak görev
yapan 60 yaşındaki Tolungüç kulüpte 2
farklı dönemde teknik direktörlük yaptı.
2015-2016 sezonunun son haftalarında
takım 1'inci Lig'de kurtuluş umudunu
yitirdikten sonra göreve gelen
Tolungüç, 2'nci Lig'de 2016-2017
sezonunun devre arasında ayrıldı.

Kaf-Kaf'la 2019-2020'de takım
3'üncü Lig'e düştükten sonra yeniden

anlaşan tecrübeli teknik adam, o sezon
Play-Off finali oynattığı yeşil-
kırmızılılardan 2020-2021 sezonu içinde
son kez ayrıldı. Soner Tolungüç,
Karşıyaka'dan ayrıldıktan sonra kısa
periyotlar halinde Sarıyer ve geçen
sezon İskenderunspor'da çalıştı. Geçen
sezonki kadrosu dağılan, transfer yasağı
bulunan, mali ve idari açıdan
belirsizliklerin de bir türlü son
bulmadığı Karşıyaka'da Tolungüç'ün bu
şartlarda görevi kabul edip etmeyeceği
ise belirsiz. (DHA)

Karşıyaka Spor Kulübü'nde seçileli henüz 1 hafta
olmadan kamu borcu taksitlendirmesi ödenemeyip

bozulduğu için yol ayrımına gelen Başkan Aygün
Cicibaş göreve devam ederse 3'üncü Lig'deki futbol
takımının başına Soner Tolungüç'ü getirmek istiyorSoner 

Tolungüç

Altay'da yeni dönem 

Göztepe transferde 
elini çabuk tutuyor

Altınordu'da Başkan
Özkan'dan şok karar

Bu sezon 3'üncü Lig'de mücadele edecek siyah beyazlılarda yeni dönem başlıyor

YAKLAŞIK 1 sene önce şirketleşme
kararı alıp Büyük Altay 1914
A.Ş.'yi kuran siyah-beyazlılar
prosedürler tamamlandı. Mayıs
ayı sonunda görev gelen Yüksel
Gürüz başkanlığındaki yönetim
şirketin kendilerine
devredilmesini istemişti.
Ardından geçen süreçte
prosedürler tamamlandı ve
Büyük Altay 1914 A.Ş.'nin

mevcut yönetim kuruluna devri
tescillendi. Şirketin sahibi
olarak ise Başkan Yüksel
Gürüz'ün oğlu Görkem Gürüz
olarak belirlendi. İç
transferdeki son pürüzleri
hallederek futbol takımının 
son halini şekillendirecek
yönetim, teknik direktör Tuna
Üzümcü ile de resmi olarak
anlaşacak. (DHA)

TFF 2'nci
Lig'de yeni sezon
öncesi çok iddialı
bir kadro kuran
Aliağa FK,
tecrübeli kaleci
Kubilay
Anteplioğlu ile
görüşmelere
başladı. Her
bölgeye
takviyeler
gerçekleştiren
İzmir ekibinin,

son olarak Boluspor'da görev yapan 32
yaşındaki file bekçiyle de anlaşma
sağladığı ifade edildi. Yozgatspor'da
kariyerine başlayan Kubilay, 1461
Trabzon, Fethiyespor, Sarıyer, Eyüpspor,
Kırklarelispor, Pendikspor ve Boluspor
formalarını terletti. (DHA)

TRANSFER'DE Adana
Demirspor'dan sağ bek
Arda Okan, Brezilya'dan
stoper Allan Godoi ile
golcü Janderson ve
Ürdün'den forvet Sabra ile
sözleşme imzalayan Süper
Lig ekibi Göztepe iki
oyuncuyu listesine aldı.
Yine Brezilya'dan Atletico
Goianiense'nin 27
yaşındaki orta saha
oyuncusu Rhaldney
Norberto Gomes'le
prensipte anlaşan Göz-
Göz, Fenerbahçe'nin sol
beki Levent Mercan ve
Başakşehir'le yollarını
ayıran Senegalli golcü
Philippe Keny için harekete
geçti. Başakşehir Keny ile
yollarını ayırdığını resmen
duyurdu. Göztepe'nin
geçen sezon da listesine
aldığı 26 yaşındaki golcü ile

temasa geçtiği bildirildi.
Sol kanatada takviye

yapacak sarı-kırmızılılar,
Fenerbahçe'de forma şansı
bulamayan Levent için de
masaya oturacak. Futbol
kariyerine Almanya'da
Recklinghausen
altyapısında başlayan
Levent, daha sonra VfB
Hüls, Bochum, RW Essen,
Schalke 04 U17 ve U19
takımlarında forma giydi.
Schalke'nin A takımına
kadar yükselen genç
futbolcu, Türkiye
macerasına Karagümrük'te
başladı. Fenerbahçe'de
geçen sezon 13 maçta görev
alan Levent Mercan,
bunların 6'sında ilk 11'de
sahaya çıktı. Keny ise
Başakşehir'de Avrupa dahil
37 resmi maça çıkıp 5 gol
attı, 3 de asist yaptı. (DHA)

TFF 2'nci Lig
temsilcilerinden
Altınordu'da Başkan Seyit
Mehmet Özkan,
profesyonel futbol
yöneticiliğinden emekliye
ayrılma kararı aldığını
açıkladı. Özkan, Altınordu
A Takımı'nı 'İyi Birey, İyi
Vatandaş, İyi Futbolcu" ana
sloganına uygun yönetme
beceresi ve imkanı olan kişi
veya kişilere devretmeye
hazır olduğunu belirtti.
Altınordu'nun resmi
sitesindeki son yazısında
Başkan Özkan, şunları
ifade etti: "Futbol
Kamuoyuna duyurulur; 70
yaşımı doldurdum, tadında
bırakmak lazım.1989

yılında 34 yaşımda iken
başladığım ve 36 yıldır
içinde olduğum
Profesyonel Futbol
Yöneticiliği'nden emekliye
ayrılma kararı almış
bulunuyorum. TFF
bünyesinde yarışmacı
hakları tescili olan
Altınordu Futbol Kulübü
profesyonel takımı "İsim
Hakkı"nı, yani Altınordu
Profesyonel A Takımımızı;
"İyi Birey, İyi Vatandaş, İyi
Futbolcu" ana sloganımıza
uygun yönetme becerisi ve
imkanı olan kişi veya
kişilere devretmeye
hazırım. Bu konuda kulüp
avukatımız Özgür Güreşçi
tek yetkilidir." (DHA)

Aliağa FK tecrübeli 
eldivenin peşinde
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100 YILLIK EKİPMAN
Afyonkarahisar'da Türkiye'de tek olma

özelliğiyle bilinen ve organize sanayi
bölgesindeki sucuk, pastırma üretim

fabrikasında kurulan müze, sergilenen
ürünlerle dikkati çekti. Firmanın

yönetim kurulu üyelerinin koleksiyon
olarak topladığı malzemelerden oluşan

ve 100 yıldan fazla geçmişe sahip
sucuk üretim ekipmanlarının

sergilendiği müze, 1 yılda 30 bin
ziyaretçi ağırladı. 

NELER VAR NELER…
Sucuk Müzesi İşletme Müdürü Mehmet
Doğan "Yaklaşık 1060 metrekare
salonda fabrikada kullanılan eski
makine ve teçhizatlar, fabrikadaki
işleyişi canlandırdık. Müzede yer alan
bütün makineler firmamız tarafından
kullanıldı. Eski dükkanımızın birebir

yaptık. Firmamız Cumhuriyet ile
yaşıt, 1920'de kuruldu. Yaklaşık
3 yıldır müzemiz hizmet veriyor"
ifadelerini kullandı. (DHA)

Türkiye'de ilk kez Afyonkarahisar'da oluşturulan Sucuk Müzesi'ni 1 yılda 30 bin
ziyaretçi gezdi. Müzede 1920'den bu yana kullanılan sucuk üretim aletleri yer alıyor

Ege Üniversitesi Sağlık, Kültür ve Spor Daire
Başkanlığı bünyesinde faaliyetlerini sürdüren
Klasik Türk Müziği Korosu, Genel Sanat
Yönetmeni Ege Üniversitesi Devlet Türk
Musikisi Konservatuvarı Öğr. Gör. Halil İbrahim

Yüksel’in
yönetiminde
sahne aldı.
Yaklaşık 100
kişilik dev koro,
iki bölümden
oluşan
programda
Tanburi Ali

Efendi’den Lem’iAtlı’ya, Avni Anıl’dan Vefik
Ataç’a, Yusuf Nalkesen’den Rüştü Şardağ’a
kadar uzanan geniş ve seçkin bir repertuvarla
izleyicilerin gönlünü fethetti. Solistler Selçuk
Kaplan ve Dilhan Arslan performanslarıyla
dikkat çekti. Konserin en dikkat çeken
anlarından biri ise EÜ Klasik Türk Müziği
Korosu’nun, İzmirli büyük besteci Adnan
Saygun’a yaptığı anlamlı saygı duruşu oldu.
(Haber Merkezi)

Aydın Büyükşehir
Belediyesi
Konservatuvarı’nın
deneyimli eğitmenlerinden
oluşan orkestra, 90’lı

yıllardan günümüze
uzanan en sevilen
şarkılarla

Germenciklilere unutulmaz
bir müzik şöleni sundu.
Vatandaşlar şarkılara hep bir
ağızdan eşlik etti, alkışlarla
ve danslarla geceye renk
kattı. Vatandaşlar, Başkan
Özlem Çerçioğlu’na teşekkür
etti. (Haber Merkezi)
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Bizce Seramik Atölyesi ve Urla Belediyesi iş birliğiyle hayata
geçirilen “Atatürk ve Urla” temalı seramik pano, Atatürk Kültür
Merkezi’nde açıldı. Belediye Başkanı Selçuk Balkan, “Urlamıza
gerçekleştirdiği ziyaretin 99. yılında Atatürk Kültür Merkezi’mize
böyle değerli bir eseri armağan ettiği için Bizce Seramik
Atölyesi’ne teşekkür ediyoruz. Ellerine, emeklerine sağlık; çok
güzel olmuş” diye konuştu. (Haber Merkezi)

temalı
panoyu gördünüz mü?
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Mardin'de yaşamın ilk izlerinin
sürüldüğü Uluköy Mağarası'nda
Paleolitik Çağ'a ait yeni buluntular
gün yüzüne çıkarıldı. Kızıltepe
ilçesinde birçok medeniyetin
izlerinin görüldüğü Gurs
Vadisi'ndeki Uluköy Mahallesi'nde
bulunan
mağarada,
Mardin Müze
Müdürlüğü
başkanlığında
başlatılan
kurtarma
kazılarının
üçüncü
sezonu
yapılıyor. Bu
yıl 23 metre
uzunluğa, 16
metre
derinliğe
sahip
mağarada yapılan kazılarda, daha
derine inen ekipler, Paleolitik Çağ'a
ait silahlar, kazıyıcılar, insanların
avladıkları hayvanlara ait kemik
kalıntılarının yanı sıra bu yıl ilk kez
obsidyen aletlerin de olduğu
buluntular elde etti. (AA)

Paleolitik Çağ'a ait
yeni buluntular…
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Karatay Belediye Başkanı
Hasan Kılca, 1 Temmuz'da
ziyarete açılan Karatay Lavanta
Bahçesi'nin Türkiye'nin en
büyük lavanta bahçelerinden
biri olduğunu söyledi. Herkesi
Karatay Lavanta Günleri'ne
davet eden Kılca, "Karatay

Lavanta Bahçesi'ne temmuz 
ayı boyunca 500 bin ziyaretçi
bekliyoruz. İnşallah
ziyaretçilerimiz çok güzel 
vakit geçirecekler.
Geldiklerine değecek,
gördüklerine değecek bir alan
burası" diye konuştu. (AA)
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SANATIN KALBİ 
SALİHLİ’DE ATIYOR

BUGÜN BAŞLIYOR
Kampın koordinatörlüğünü üstlenen Dr.

Öğr. üyesi, pedagog ve rejisör Rasim
Aşın, aynı zamanda Salihli Belediyesi
Genel Sanat Yönetmeni olarak etkinliğin
öncülüğünü yapıyor. Koordinatörü, 10

yıldır asistanı ve
öğrencisi olan Mustafa
Karaaslan ise kurduğu

SATİTO Sart Tiyatro Topluluğu
ile kampta katılım ve destek sağlıyor.

DEV ORGANİZASYON
Kamp, Salihli Rasim Aşın Dionysos
Tiyatro Evi, Salihli Tiyatro Gönüllülük
Hareketi, Salihli Sanat Tiyatrosu, Ege
Tiyatrolar Birliği ve çok sayıda sivil
toplum kuruluşunun iş birliğiyle,
Manisa Valiliği, Salihli Kaymakamlığı,
Salihli Belediyesi ve Manisa İl Kültür
ve Turizm Müdürlüğü gibi kamu
kurumlarının manevi desteğiyle
gerçekleştiriliyor. (Haber Merkezi)

10. Uluslararası Dionysos Tiyatro Şenliği ve Tiyatro Eğitim Kampı, Manisa’nın Salihli ilçesine
bağlı tarihi Sart Köyü’nde bugün başlıyor. Organizasyon 13 Temmuz’a kadar sürecek


